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ACTA PLE NÚM. 6/16 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L’AJUNTAMENT EL DIA 25 DE MAIG 2016 
 

 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 DE MAIG DE 2016 
 
 
A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del dia 25 de 
maig de dos mil setze, es reuneixen a la sala de sessions d’aquest Ajuntament, 
prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment establerts, 
els membres integrants de l’Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, 
en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del senyor 
Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 

ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Sr. Antonio Balmón Arévalo  
 
 
Primer Tinent d’Alcalde Sr. Antonio Martínez Flor 
 
Tinents/es d’Alcalde Sra. Emilia Briones Matamales 
 Sr. Manuel Ceballos Morillo 
 Sra. Rocio García Pérez 
 Sr. Sergio Fernández Mesa 
 Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
Regidors/es Sra. Raquel Albiol i Gilabert 
 Sr. Vidal Aragonés Chicharro 
 Sr. Angel Camacho Hervás 
 Sr. Manuel Jesus Casado Ruiz 
 Sra. Maria de las Mercedes Fernández García 
 Sr. Arnau Funes Romero 
 Sr. Jorge García Mulet 
 Sr. Jose David García Muñoz 
 Sr. Sergio Gómez Márquez 
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 Sra. Anna Clara Martínez Fernández 
 Sr. Daniel Martínez Rodríguez 
 Sra. Aurora Mendo Sánchez 
 Sr. José Manuel Parrado Cascajosa 
 Sra. Maria Josefa Ruiz Tienda 
 Sr. Francesc Sánchez i Garcia 
 Sr. Daniel Serrano Coronado 
 Sr. Enrique Vanacloy Valiente 
 
Regidora 
No adscrita Sra. Maria Carmen López Álvarez 
 
 
Secretària General Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
Interventor Sr. Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
Per l’Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió i, abans de passar a 
despatxar els assumptes que figuren a l’ordre del dia, el senyor Vidal 
Aragonés Chicharro, Portaveu del Grup Municipal CEC-CPC, planteja una 
qüestió d’ordre prèvia, consistent en fer constar en aquest Ple la seva 
protesta i oposició, per discriminatòria, a la decisió adoptada per l’Alcalde 
Accidental a la Junta de Portaveus passada, de no incorporar a l’Ordre del Dia 
d’aquest Ple la moció presentada pel seu Grup, relativa al suport als 
Ajuntaments investigats per l’Audiència Nacional i al dret a decidir, a la vista 
del posicionament manifestat al respecte pels Grups polítics municipals PSC-
CP, C’s i PP.  
 
 
PRESENTACIÓ  

 
La presentació integra d’aquesta qüestió consta a la Vídeo Acta de la sessió, 
minut 00:14:00 al 00:17:08 
 
 
Plantejada aquesta qüestió, el senyor Alcalde-President ordena que s’entrin a 
tractar els assumptes que integren l’Ordre del dia, en relació amb els quals 
s’adopten els acords següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 
PUNT PRIMER.- APROVACIÓ DE L’ACTA NÚM. 5/16, CORRESPONENT A LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 28 D’ABRIL D’ENGUANY. 

Aprovar Acta núm. 5/16 

L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores junt amb la 
convocatòria d’aquesta sessió. 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:17:09 al 00:18:40. 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa l’acta a votació és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
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Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 
 
 
 
PUNT SEGON.- DONAR COMPTE DELS DECRETS I RESOLUCIONS DE 
L’ALCALDIA QUE A CONTINUACIÓ ES RELACIONEN. 

Donar compte decrets 

Per la Secretària de la Corporació i a efectes del seu coneixement, es dóna 
lectura dels Decrets i Resolucions dictats per l’Alcaldia, el text literal dels quals 
és el següent: 
 
- Decret núm. 2010/16 de data 27 d’abril 
... 
 
Mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 3271/15, de 31 de juliol, es va procedir a designar 
als membres que havien d’integrar el Ple del Consell Municipal de Salut de Cornellà de 
Llobregat, òrgan sectorial de participació de caràcter permanent i instrument de 
participació ciutadana en aquest sector d’activitat municipal. 
 
Atès que mitjançant escrit de data 14 d’abril passat (RE núm. 12.643), el portaveu del 
Grup Polític Municipal Ciutadans – Partido de la Ciudadania (C’s), proposa modificar 
als vocals titular i suplent que representen a aquest grup en aquest òrgan. 
 
Per tot això aquesta Alcaldia, en exercici de les atribucions que té conferides per 
l’article 6 del Reglament Orgànic regulador d’aquest Consell i a la vista de la proposta 
efectuada pel Grup Polític Municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés 
Municipal, 
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HA RESOLT 
 
Primer.- Designar representant titular i suplent, respectivament, del Grup Polític 
Municipal del Designar representant titular i suplent, respectivament, del Grup Polític 
Municipal de Ciutadans – Partido de la Ciudadania (C’s) en el Ple del Consell Assessor 
de Salut de Cornellà de Llobregat, als senyors Julian Tarriño Fernández i Pablo Heerdt 
Aznar, en substitució, respectivament, dels senyors Iván Aguilar Franco i Francisco 
Blanco Hernández. 
 
Segon.- Comunicar aquests nomenaments a les persones afectades, al portaveu del 
Grup Polític Municipal Ciutadans – Partido de la Ciudadania (C’s), així com a la 
Secretaria del Consell i al Departament de Salut Pública, als efectes escaients, i 
difondre el seu contingut, en compliment del Principi de Transparència, mitjançant la 
seva publicació actualitzada i permanent en la Seu electrònica municipal, en 
compliment del que disposen els articles 5 i següents de la Llei 19/2013, de 9 de 
desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern i 8 i següents de la 
Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon 
Govern de Catalunya. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en la propera 
sessió que es convoqui en compliment del que preveu l'article 22 del ROM, en 
concordança amb l’article 38, del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals. 

... 
 
 
- Decret núm. 2011/16 de data 27 d’abril 
... 
 
Mitjançant Decret d’Alcaldia núm. 3172/15, de 24 de juliol, posteriorment modificat 
per Decret d’Alcaldia núm. 4304/15 de 8 d’octubre, es va procedir a designar als 
membres que havien d’integrar el Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà 
de Llobregat, òrgan sectorial de participació de caràcter permanent i instrument de 
participació ciutadana en aquelles qüestions referides a la problemàtica social de la 
gent gran de la ciutat 
 
Atès que mitjançant escrit de data 14 d’abril passat (RE núm. 12.643) el Portaveu del 
Grup Polític Municipal Ciutadans – Partido de la Ciudadania (C’s), proposa modificar 
al vocal titular que representen a aquest grup en el referit òrgan. 
 
Per tot això aquesta Alcaldia, en exercici de les atribucions que té conferides per 
l’article 7 del Reglament Orgànic regulador d’aquest Consell de participació i a la vista 
de la proposta efectuada pel Grup Polític Municipal del Partit Popular, 
 

HA RESOLT 
 



 6 

Primer.- Designar representant titular del Grup Polític Municipal Ciutadans – Partido 
de la Ciudadania (C’s), en el Ple del Consell Assessor de la Gent Gran de Cornellà de 
Llobregat, al senyor Juan Caracuel Pino, en substitució del senyor Francisco Blanco 
Hernández. 
 
Segon.- Comunicar aquest nomenament a les persones afectades, al portaveu del 
Grup Polític Municipal Ciutadans – Partido de la Ciudadania (C’s), al Secretari del 
Consell i al Departament de Política Social, als efectes escaients, i difondre el seu 
contingut, en compliment del Principi de Transparència, mitjançant la seva publicació 
actualitzada i permanent en la Seu electrònica municipal, en compliment del que 
disposen els articles 5 i següents de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de 
Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern i 8 i següents de la Llei 19/2014, de 
29 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern de Catalunya. 
 
Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en la propera 
sessió que es convoqui en compliment del que preveu l'article 22 del ROM, en 
concordança amb l’article 38, del Reglament d'Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les Entitats Locals. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:18:41 al 00:19:05 
 
 
VOTACIÓ 

 
Els reunits es donen per assabentats. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I INNOVACIÓ 
 
PUNT TERCER.- APROVAR L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NÚM. 
13/2016 PER CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDITS AMB 
CÀRREC A ROMANENT DE TRESORERIA I BAIXES PER ANUL·LACIÓ DE 
DESPESES. 

Aprovar modificació de 
Crèdits núm. 13/2016. 

DICTAMEN 
... 
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Vista la sol·licitud de modificació de crèdits per suplement de crèdit finançat amb 
càrrec a romanent de tresoreria del Departament de Guardia Urbana, per la 
renovació del contracte de subministrament de polseres per identificar la població 
escolar en les sortides dels centres educatius, per import de 25.000 euros. 
 
Vistes les propostes de modificació de crèdits del Departament d’Acció Social, per 
crèdit extraordinari i suplement de crèdit, finançat a càrrec de romanent de tresoreria 
i baixes per anul·lació de despeses, motivades per l’increment de la demanda 
d’usuaris de Teleassistència, per suplementar la subvenció a la Fundació Privada per 
l’Atenció a Persones Dependents per la concessió d’ajuts personals; i per l’atorgament 
d’una transferència de capital a la Fundació El Llindar per l’ampliació d’espais 
formatius de segona oportunitat, per un import total de 93.300 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits per suplement de crèdit  amb càrrec a baixes 
per anul·lació de despeses del Departament de Patrimoni, per fer front a les derrames 
extraordinàries de la Comunitat de Propietaris de la Plaça Reus, 5-6, per import de 
1.000 euros. 
 
Vista la sol·licitud de modificació de crèdits del Departament de Patrimoni Cultural 
per crèdit extraordinari finançat a càrrec del romanent de tresoreria, motivada per la 
necessitat de satisfer els drets d’autor dels préstecs documentals efectuats entre els 
anys 2010 i 2015 a les biblioteques públiques de Cornellà, per import de 3.860 euros.  
 
Vist l’escrit del Departament de Polítiques d’Igualtat, sol·licitant modificació de 
crèdits per suplement de crèdit  amb càrrec a romanent de tresoreria, per el 
desenvolupament de la VIII Universitat d’Estiu de les Dones, per import de 27.000 
euros. 
 
Vista la proposta de modificació de crèdits per crèdit extraordinari amb càrrec a 
romanent de tresoreria del Departament d’Esports, per l’atorgament d’una subvenció 
nominativa al Club Basquetbol Cornellà, per fomentar l’esport jove, per import de 
18.000 euros. 
 
Vista la necessitat de concedir crèdits extraordinaris per tal de reconèixer crèdits 
d’exercicis tancats, no reconeguts en el seu moment, per als quals no existeix dotació 
adequada o suficient al vigent Pressupost, de les Àrees de Innovació Urbana i 
Presidència, Espai Públic i Convivència, Educació i Política Social, Cultura i Igualtat, 
per un import total de 11.196,48 euros. 
 
Vista la petició de modificació de crèdits per crèdit extraordinari finançat amb càrrec 
al romanent de tresoreria del Departament de Secretaria, motivada per la 
convocatòria d’Eleccions Generals, per al pagament dels col·laboradors i l’adquisició 
de material electoral, per import de 40.000 euros. 
 
Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, i els articles 35, 
36 i 37 del RD 500/1990, de 20 d’abril. 
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Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 
2016. 
 
Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
El President de la Comissió Informativa d’Economia i Innovació, de conformitat amb el 
que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’any 2016, i 
vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 13/2016 per crèdit 
extraordinari i suplement de crèdit finançat amb càrrec a romanent de tresoreria i 
baixes per anul·lació de despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per 
capítols: 
 
MODIFICACIONS PER CREDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC AL ROMANENT DE TRESORERIA 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0116.1300A.2219900 MATERIAL ESPECIAL/GUARDIA URBANA 12.821,00 25.000,00 0,00 37.821,00 
0332.2311A.2130000 SERVEI TECNIC TELEASSISTENCIA 131.984,00 50.000,00 0,00 181.984,00 
0662.3321A.2260900 DRETS D'AUTORS BIBLIOTEQUES MUNICIPALS 0,00 3.860,00 0,00 3.860,00 
0666.2312A.4800000 SUBV. UNIVERSITAT D'ESTIU/DONA 27.000,00 27.000,00 0,00 54.000,00 
0781.9240B.2270500 ELECCIONS/SECRETARIA 0,00 40.000,00 0,00 40.000,00 
0884.3410B.4800007 SUBVENCIO CLUB BASQUETBOL CORNELLA 0,00 18.000,00 0,00 18.000,00 
 
 TOTAL DESPESES  163.860,00 0,00 
 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
 Previsió Previsió 
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0770.87000 ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS 14.871.737,63 163.860,00 0,00 15.035.597,63 
 
 TOTAL INGRESSOS  163.860,00 0,00 
 
 
 
 
MODIFICACIONS PER CRÈDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A ROMANENT DE TRESORERIA (RECONEIXEMENT 
DE CRÈDITS EXERCICIS TANCATS) 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0003.3300B.2260204 PUBLICITAT/CULTURA (CR) 1.512,50 399,30 0,00 1.911,80 
0112.1500C.2210504 SUBM. AIGUA FONTS/ESPAI PÚBLIC (CR) 103,40 110,10 0,00 213,50 
0112.1500C.2269901 DESPESES DIVERSES/MANTENIMENT (CR) 0,00 1.012,49 0,00 1.012,49 
0112.1510D.6250004 MOBILIARI URBÀ (CR) 0,00 931,70 0,00 931,70 
0112.1532B.2219904 SUBM. MATERIAL VIES PÚBLIQUES (CR) 866,46 783,86 0,00 1.650,32 
0112.3230B.6320001 REPARACIO ESCOLES PUBLIQUES (CR) 3.553,82 2.242,78 0,00 5.796,60 
0112.3420B.6320001 INSTAL.LACIONS/INSTAL.LACIONS ESPORTIVES (CR) 0,00 2.555,64 0,00 2.555,64 
0112.9330B.2120003 ESCOMESES (CR) 0,00 1.475,82 0,00 1.475,82 
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0112.9330B.2219904 SUBMINISTRAMENT MATERIAL EDIFICIS (CR) 6.972,86 493,68 0,00 7.466,54 
0332.2310B.2210504 SUBM.AIGUA FONTS/ACCIO SOCIAL (CR) 22,00 169,87 0,00 191,87 
0661.3380A.2030002 LLOGUER MATERIAL/CULTURA (CR) 7.260,07 682,44 0,00 7.942,51 
0662.3321A.2269906 ACTIVITATS/XBC (CR) 2.272,60 338,80 0,00 2.611,40 
 
 TOTAL DESPESES  11.196,48 0,00 
 
 
 
ESTAT D'INGRESSOS 
 
 Previsió Previsió 
Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0770.87000 ROMANENT TRESORERIA DESPESES GENERALS 15.035.597,63 11.196,48 0,00 15.046.794,11 
 
 TOTAL INGRESSOS  11.196,48 0,00 
 
 
 
 
MODIFICACIONS PER CREDIT EXTRAORDINARI I SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 
ESTAT DE DESPESES 
 
 Consignació Consignació 
Partida Descripció Actual Altes Baixes Final  
 
0332.2311A.4800001 AJUT GENT GRAN/ALLOTJAMENT ALTERNATIU 53.900,00 0,00 18.000,00 35.900,00 
0332.2311A.4800003 TRANSF. /FUNDACIO PRIV.AT.PERSONES  
 DEPENENTS 482.000,00 18.000,00 0,00 500.000,00 
0332.2311C.4800009 SUBV. FUNDACIO EL LLINDAR 25.300,00 0,00 25.300,00 0,00 
0332.2311C.7800000 TRANSF. CAPITAL FUNDACIO EL LLINDAR  0,00 25.300,00 0,00 25.300,00 
0555.3300B.2120000 CONSERVACIO IMMOBLES AREA CULTURA/ 
 PATRIMONI 12.491,00 0,00 1.000,00 11.491,00 
0555.9330A.2120000 CONSERVACIO IMMOBLES IMPREVISTOS/ 
 PATRIMONI 35.321,00 1.000,00 0,00 36.321,00 
 
 TOTAL DESPESES  44.300,00 44.300,00 

 
 
 
Resum per Capítols 
 
Estat de Despeses 
 
 Altes Baixes 
 
Cap. II.- Desp. corrents béns i serveis ...............  125.326,36 1.000,00 
Cap. IV.- Transferències corrents .......................  63.000,00 43.300,00 
Cap. VI.- Inversions reals....................................  5.730,12 0,00 
Cap. VII.- Transferències de capital ....................  25.300,00 0,00 
 
 TOTAL ..................................................  219.356,48 44.300,00 
 
 
 
Estat d’Ingressos 
 
 Altes Baixes 
 
Cap. VIII.- Actius Financers ..................................  175.056,48 0,00 
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 TOTAL ..................................................  175.056,48 0,00 
 
 
 
Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts en l’article 169 del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini d’exposició pública no hi 
ha reclamació contra el mateix. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:19:06 al 00:23:33 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
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Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
 
 
PUNT QUART.- APROVAR L’ACORD DE LA COMISSIÓ PARITÀRIA DE DATA 
20/04/2015, PER LA RECUPERACIÓ DEL 50% I DEL 46,12% DE LES QUANTIES 
DEIXADES DE COBRAR AL DESEMBRE DE 2012. 

Aprovar   acord   comissió 
paritària de data 20/04/16, 
recuperació   quanties   no 
cobrades desembre 2012. 

DICTAMEN 
... 
 
Atès que per aplicació de les disposicions del Reial Decret Legislatiu 20/2012, de 13 de 
Juliol de 2012 de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i de foment de la 
competitivitat, el personal d’aquest Ajuntament, va veure reduïdes les seves 
retribucions en les quanties que els hi hagués correspost percebre en el mes de 
Desembre com a conseqüència de la supressió, tant de la paga extraordinària com de 
la paga addicional de complement de destí i pagues addicionals equivalents del citat 
mes. 
 
Atès que la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat pel 
l’any 2016 a la seva Disposició Addicional 12ª preveu la recuperació de la paga 
extraordinària i addicional del mes de desembre de 2012 al personal al servei de les 
administracions públiques i del sector públic estatal, per l’import pendent fins a la 
totalitat de la quantia deixada de percebre al desembre de 2012. 
 
Vist l’acord adoptat en el si de la Comissió Paritària constituïda per l’estudi i informe 
per l’aplicació de les previsions del citat text, de data 20 d’abril de 2016. 
 
Atès que la quantia a recuperar pel personal funcionari i eventual és el 50% i el 
46,12% pel personal laboral, ja que en aplicació de la normativa pressupostària de 
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l’Estat i de la Sentència 179/2015, de 20 de maig, dictada pel Jutjat Social núm. 13 de 
Barcelona, ja han cobrat el 50% i el 53,88% dels imports deixats de percebre, 
respectivament. 
 
Ateses les quanties deixades de percebre per l’aplicació del Reial Decret Legislatiu 
20/2012, de 13 de Juliol de 2012 de mesures per garantir l’estabilitat pressupostària i 
de foment de la competitivitat, per part del personal d’aquest Ajuntament. 
 
Atès que existeix crèdit adequat i suficient a les partides pressupostàries adients per 
atendre la despesa,  
 
Atès que per acord de Ple de 31 de Juliol de 2014, en aplicació de les disposicions 
addicionals novena i dotzena de la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de Règim Local, 
incorporades respectivament pels apartats trenta sis i trenta set de l’article primer de 
la Llei  27/2013 de data 27 de desembre de Reforma i Sostenibilitat de l’Administració 
Local, es va acordar incloure a la plantilla de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat al 
personal del Consorci per la Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de 
Llobregat. 
 
El President de la Comissió Informativa d’Economia i Innovació proposa al Ple 
Municipal l'adopció del següent : 
 

ACORD 
 
Primer.- Aprovar l’Acord de la Comissió Paritària de data 20 d’abril de 2015, per la 
recuperació del 50% i del 46,12 % de les quanties deixades de cobrar al desembre de 
2012 pel personal funcionari i laboral, en aplicació del que estableix la Disposició 
Addicional 12ª de la Llei de la Llei 48/2015 de 29 d’octubre de Pressupostos Generals 
de l’Estat per l’exercici 2016, que preveu que pel personal funcionari i laboral afectat 
per l’aplicació citada norma, les citades quanties es facin efectives junt amb la 
mensualitat de juny del 2016. 
 
Segon.- Autoritzar i disposar la despesa per l’abonament del 50% i del 46,12% de les 
quanties deixades de percebre al desembre de 2012, en aplicació del Reial Decret  
20/2012, per un import màxim de 499.699,95 Euros amb càrrec a les partides 
pressupostàries corresponents. 
 
Tercer.- El personal d’aquest Ajuntament afectat pel Reial Decret Legislatiu 20/2012, 
que en el moment de l’aplicació de la Disposició Addicional 12ª de la Llei de 
Pressupostos Generals per l’any 2016, no es trobi en situació de servei actiu, per 
causa de jubilació o altra causa, els hi serà abonat el 50% o el 46,12% de les quanties 
no cobrades de la paga de Nadal de 2012, prèvia petició presentada en el registre 
general de l’Ajuntament. 
 
Quart.- El personal d’aquest Ajuntament afectat pel Reial Decret Legislatiu 20/2012, 
que en el moment de l’aplicació de la Disposició Addicional 12ª de la Llei de 
Pressupostos Generals per l’any 2016, hagués mort, la petició de cobrament del 50% 
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o del 46,12% de la paga deixada de percebre s’haurà de presentar al registre general 
de l’Ajuntament, pels seus hereus segons la normativa civil. 
 
Cinquè.- Aprovar l’aplicació de la mateixa normativa al  personal incorporat a la 
plantilla d’aquest Ajuntament provinent del Consorci per la Promoció i Dinamització 
del Comerç a Cornellà de Llobregat.  
 
Sisè.- Notificar el present acord a la Junta de Personal i al Comitè d’Empresa d’aquest 
Ajuntament, al departament de Recursos Humans i als interessats. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:23:34 al 00:26:21 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTIQUES SOCIALS I 
COMUNITÀRIES 
 
PUNT CINQUÈ.- ESTUDIAR, APROVAR I ENCARREGAR UN PLA ESTRATÈGIC DE 
LA CULTURA A CORNELLÀ DE LLOBREGAT. 

Estudiar, aprovar i encarre- 

gar  un  pla estratègic de la 
Cultura. 

DICTAMEN 
... 
 
La Tinenta d’Alcalde de Cultura i Igualtat i Presidenta de la Comissió Informativa de 
Polítiques Socials i Comunitàries, eleva al ple Municipal per la seva consideració i 
votació, la proposta següent: 
 
L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, ha valorat la necessitat d’establir plans 
estratègics que ens ajudin a dissenyar, analitzar i avaluar les actuacions que, des de 
l’àmbit públic, exercim de manera pro-activa a Cornellà els diferents agents i aliats 
implicats en l’esfera de la cultura. 
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La cultura, necessàriament ha d’ocupar una espai de centralitat en les polítiques 
públiques d’una ciutat, i dotar-se per a la seva gestió d’instruments de participació de 
la ciutadania, dels col.lectius i entitats i de la resta d’actors privats que també 
contribueixen a l’oferta que es presenta al municipi. 
 
És la ciutat l’espai on es garanteix la igualtat d’oportunitats en l’accés a la cultura i al 
coneixement fomentat i impulsant la creació d’una xarxa d’equipaments i serveis 
públics culturals on tothom tingui cabuda i trobi un espai i on s’escoltin els projectes, 
iniciatives i expressions artístiques. 
 
El sector de les indústries culturals pot ser considerat com un jaciment d’ocupació. 
Cornellà compta amb un sector ja molt actiu que avança en l’autocupació i en la 
qualitat dels seus projectes culturals. 
 
Les indústries culturals i creatives estan suposant  un espai de dinamisme econòmic i 
motor al territori que pot ajudar a promocionar el municipi, per  atreure empreses 
innovadores culturalment i que inverteixin en coneixement. Això també pot contribuir 
a millorar la projecció d’inversió econòmica del municipi. 
 
La planificació estratègica de la cultura és una forma d’abordar les polítiques 
públiques en matèria de cultura. La seva base és l’aplicació de las tècniques de 
planificació estratègica territorial a l’àmbit de las polítiques culturals. La planificació 
estratègica requereix partir de l’anàlisi i el coneixement del context (territorial i 
sectorial)  i de les seves necessitats socioculturals, per a reflexionar sobre els objectius 
a assolir a mig i llarg termini, i dissenyar les estratègies per a aconseguir-los.  
 
El pla estratègic, sobre tot, ha de ser un procés de reflexió, debat i definició d’uns 
objectius i accions concrets sobre diferents temes, amb l’objectiu de millorar aquelles 
situacions o actuacions que siguin precises, o impulsar uns potencials que es puguin 
considerar desaprofitats. I per fer-ho cal la participació dels agents i actors implicats 
amb la finalitat d’arribar plegats a un model de gestió concertat de l’esfera cultura de 
la ciutat.  
 
La planificació estratègica és una resposta reflexionada, consensuada i eficient 
davant els canvis de l’entorn. Una resposta referida a les qüestions clau del futur i a 
les grans opcions de desenvolupament d’un territori. L’estratègia ha de ser capaç 
d’anticipar tendències, ruptures i crisis, amb el propòsit d’incidir en el territori i 
privilegiar unes dinàmiques en lloc d’altres. 
 
En tots els àmbits de la cultura, des de la literatura a la música, des de les arts visuals 
a les arts escèniques, els nostres creadors segueixen necessitant dels recursos públics 
per a poder desenvolupar la seva activitat, sovint no professionalitzada. I és, 
precisament, a partir de  la creativitat dels nostres artistes que es poden posar en 
marxa industries culturals pròpies. No oblidem que la cultura és també 
desenvolupament econòmic. La cultura necessita d’un teixit empresarial sòlid, sobre 
tot en els sectors en els que es necessiten més inversió i més equipaments tècnics. En 
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aquest sentit Cornellà presenta un teixit cultural desigual, però emprenedor i 
competent, i això és un gran actiu. 
 
Per això proposem formular un pla estratègic de cultura a Cornellà de Llobregat. Els 
plans estratègics de cultura es fan necessaris en municipis com el nostre, 
essencialment, per la creixent complexitat de la cultura com a matèria, relacionada 
amb aspectes com ara l’ampliació dels seus límits temàtics, o els nous i heterogenis 
públics, que exigeix dotar-se de mecanismes de recolzament a l’elaboració i gestió de 
les polítiques culturals como són els plans estratègics de cultura. També cal recordar 
que el mapa municipal d’equipaments culturals, impulsats i construïts d’aquestes 
darreres dècades, està pràcticament conclòs.  
 
La Presidència de la Comissió Informativa de Polítiques Socials i Comunitàries, eleva al 
ple Municipal per la seva consideració i votació, la proposta següent: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Estudiar, aprovar i encarregar un Pla Estratègic de la Cultura a Cornellà de 
Llobregat, que d’una banda serveixi per potenciar l’accés a la ciutadania de les 
diferents manifestacions culturals de la ciutat, ens servirà per analitzar les 
mancances, fortaleses i debilitats que ens ajudarà a dissenyar noves polítiques que 
vinculin cultura i educació a llarg termini, a projectar els nous equipaments i repensar 
i consolidar els existents, tirar endavant noves polítiques de cultures de proximitat, 
mediació i gestió comunitària i potenciar les cultures populars i tradicionals i que 
alhora desenvolupi polítiques actives que puguin atreure a sectors culturals i que 
serveixin com a jaciments d’ocupació i espais de promoció econòmica. 
 
Segon.- Sol·licitar els recursos econòmics necessaris per poder encarregar i posar en 
marxa l’esmentat Pla Estratègic de Cultura de Cornellà de Llobregat, al Ministeri de 
Cultura, la Diputació de Barcelona i la Generalitat de Catalunya. 
 
Tercer.- Traslladar aquest acord a totes les entitats culturals de Cornellà, així com al 
Ministeri de Cultura, la Diputació de Barcelona i la Conselleria de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal de Cornellà en Comú – Crida per 
Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal del CEC-CPC amb registre 
d’entrada 19118: 
... 
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Redactat alternatiu del paràgraf cinquè de l’exposició de motius, en el sentit següent: 
 
<<Alhora, cal concebre la cultura com una eina de cohesió social, emancipació i 
alliberament de les persones, lluny de la mercantilització que homogeneïtza i 
banalitza la cultura i utilitza les arts escèniques, literàries i audiovisuals com a mers 
productes de consum. Si bé la cultura pot generar ocupació i rendibilitat econòmica, 
aquests no han de polaritzar els objectius principals esmentats, sinó que han de ser, 
en tot cas, resultat del reeiximent dels mateixos. De la mateixa manera, l’activitat 
sovint no professionalitzada de molts creadors requereix de recursos externs; el paper 
de l’Ajuntament ha de ser el foment de l’autogestió i observar i fer efectives les 
inquietuds culturals de la població.>> 

... 
 
 

 Esmena núm. 2 presentada pel Grup Municipal del CEC-CPC amb registre 
d’entrada 19119: 
... 
 
Modificació al primer acord, en el sentit següent: 
 
<<[...] a Cornellà de Llobregat, en un termini màxim de sis mesos des de l’aprovació 
de la moció, que d’una banda [...]>> 

... 
 
 

 Esmena núm. 3 presentada pel Grup Municipal del CEC-CPC amb registre 
d’entrada 19121: 
... 
 
Modificació del primer acord, en el sentit següent: 
 
<<[...] i potenciar les cultures populars i tradicionals, així com una avaluació constant 
dels objectius plantejats en el mateix Pla.>> 
 
Addició al final del segon acord, en el sentit següent: 
 
<<[...] Generalitat de Catalunya, sense que això no suposi en cap cas un 
condicionament al desenvolupament del Pla en la seva integritat.>> 
 
Addició com a segon acord (amb la conseqüent renumeració dels acords segon i 
següents): 
 
<<El Pla el realitzaran els tècnics del Departament de Cultura amb la participació 
activa de la ciutadania i de les entitats implicades en l’àmbit cultural, tot generant 
espais de confluència per tal d’incentivar la participació des d’inquietuds culturals 
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diverses i fomentar el debat i la complicitat entre els agents implicats, i haurà de 
seguir els següents criteris: 
 
a) Fer una aposta per l’autogestió perquè siguin la població i les entitats els qui 

impulsin l’activitat cultural de la ciutat, tot incentivant i dotant de recursos les 
inquietuds de les persones. 

 
b) Impulsar la construcció d’una identitat col·lectiva des de la diversitat: l’Ajuntament 

ha de possibilitar la celebració d’actes que fomentin la participació i la cohesió 
social i que reflecteixin la diversitat de la nostra població. 

 
c) Garantir l’accés a la cultura i el coneixement a tota la població. 
 
d) Incloure totes les disciplines artístiques i culturals, així com la resta de 

competències dels departament, patrimoni i biblioteques, perquè l’accés de la 
ciutadania a cadascun d’aquests elements sigui més actius i eficients i perquè els 
recursos de què disposen es gestionin de manera sostenible i participativa.>> 

... 
 
 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal de Cornellà en Comú – 
Crida per Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Esmena núm. 4 presentada verbalment pel Grup Municipal del CEC-CPC: 
... 
 
Modificació del primer acord, en el sentit següent: 
 
<<[...] i potenciar les cultures populars i tradicionals, així com una avaluació constant 
dels objectius plantejats en el mateix Pla.>> 

... 
 
 

 Esmena núm. 5 presentada verbalment pel Grup Municipal del CEC-CPC: 
... 
 
Addició al final del segon acord, en el sentit següent: 
 
<<[...] Generalitat de Catalunya, sense que això no suposi en cap cas un 
condicionament al desenvolupament del Pla en la seva integritat.>> 

... 
 
 

 Esmena núm. 6 presentada verbalment pel Grup Municipal del CEC-CPC: 
... 
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Addició com a segon acord (amb la conseqüent renumeració dels acords segon i 
següents): 
 
<<El Pla el realitzaran els tècnics del Departament de Cultura i de la Diputació de 
Barcelona amb la participació activa de la ciutadania i de les entitats implicades en 
l’àmbit cultural, tot generant espais de confluència per tal d’incentivar la participació 
des d’inquietuds culturals diverses i fomentar el debat i la complicitat entre els agents 
implicats, i haurà de seguir els següents criteris: 
 
a) Fer una aposta per l’autogestió perquè siguin la població i les entitats els qui 

impulsin l’activitat cultural de la ciutat, tot incentivant i dotant de recursos les 
inquietuds de les persones. 

 
b) Impulsar la construcció d’una identitat col·lectiva des de la diversitat: l’Ajuntament 

ha de possibilitar la celebració d’actes que fomentin la participació i la cohesió 
social i que reflecteixin la diversitat de la nostra població. 

 
c) Garantir l’accés a la cultura i el coneixement a tota la població. 
 
d) Incloure totes les disciplines artístiques i culturals, així com la resta de 

competències dels departament, patrimoni i biblioteques, perquè l’accés de la 
ciutadania a cadascun d’aquests elements sigui més actius i eficients i perquè els 
recursos de què disposen es gestionin de manera sostenible i participativa.>> 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 00:26:22 al 01:05:34 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DEL CEC-CPC 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 



 
 

 
 

 
Plaça de l’Església, 1  08940 Cornellà de Llobregat 
Tel. 93 377 02 12 – Fax 93 377 89 00 

 

 19 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 2 DEL GRUP MUNICIPAL DEL CEC-CPC 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
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Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 3 DEL GRUP MUNICIPAL DEL CEC-CPC 

 
Després de la deliberació l’esmena es retira pel Grup municipal proponent 
sense entrar en la fase de votació. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 4 DEL GRUP MUNICIPAL DEL CEC-CPC 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
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Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 5 DEL GRUP MUNICIPAL DEL CEC-CPC 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 



 22 

Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 6 DEL GRUP MUNICIPAL DEL CEC-CPC 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
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Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ 

 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE TERRITORI I ESPAI PÚBLIC 
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PUNT SISÈ.-APROVAR PROVISIONALMENT L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ 
DEL PGM-76 ALS ÀMBITS SITUATS AL PASSEIG DELS FFCC. 

Aprovar   provisionalment 
l’expedient de modificació 
del   PGM-76   als   àmbits 

situats als FFCC. 

DICTAMEN 
... 
 
Vist l’expedient de Modificació del PGM-76 als àmbits situats al Passeig dels FFCC, de 
Cornellà de Llobregat, d’iniciativa pública i redactat per l’arquitecte Ricard 
Casademont i Altimira. 
 
Vist que per acord del Ple de l’Ajuntament, en sessió de data 26 de novembre de 
2015, es va aprovar inicialment el projecte de Modificació del PGM-76 i que la 
modificació de planejament fou sotmesa a informació pública mitjançant inserció 
d’edictes en el Butlletí Oficial de la Província en data 14 de desembre de 2015, en el 
diari “El Periódico de Catalunya” del 7 de desembre de 2015, en el Tauler d’anuncis 
d’aquest Ajuntament entre el 7 de desembre de 2015 i el 7 de gener de 2016 i a la 
web municipal entre el 5 de desembre de 2015 i l’11 de gener de 2016; així com la 
notificació efectuada als Ajuntaments del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, 
Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat i als interessats a 
l’expedient, personalment o per edictes. 
 
Vist que durant el termini d’exposició pública només s’ha rebut una comunicació de 
l’empresa pública Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya, de data 23 de desembre 
de 2015 (RGE 48658) segons resulta de l’informe emès per la Cap de l’Oficina 
d’Atenció al Ciutadà. 
 
Vist en relació a aquelles consideracions i al nou exemplar de projecte que se sotmet 
a aquest tràmit, l’informe de la Directora d’Acció Territorial i Habitatge de data 25 
d’abril de 2016 obrant a l’expedient, el qual es transcriu en la seva part necessària: 
 
“2. Durant el termini d’exposició pública no s’ha presentat cap al·legació. Ara bé, 
l’informe emet per la Secretaria General de l’ajuntament en data 26 de novembre de 
2015, realitza les següents concrecions: notificar les actuacions als propietari dels 
terrenys, concretament a la Compañia General de Ferrocarrils Catalans, SA; s’hauria 
d’incorporar el tex íntegre i fefaent del conveni de cessió de l’ús privatiu a precari 
signat amb la Compañia General de Ferrocarrils Catalanes SA, informe fefaent i 
acreditatiu del Departament de patrimoni de la seva vigència i integritat; i s’hauria de 
clarificar el caràcter públic o privat de l’ús d’aparcament que es preveu pe el subsòl 
de l’espai destinat a zona verda, i per tant, si es tracta d’un aparcament vinculat a un 
sistema, d’ús purament privat, o d’un ús d’aparcament de titularitat pública. 
 
3. En data 23 de desembre de 2015, Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya, en 
contestació de la comunicació de l’ajuntament, de data 3 de desembre de 2015, ens 
comunica una sèrie de consideracions que s’han de tenir en compta: Per el 
desenvolupament urbanístic de les zones incloses als d’arenys immediats al 
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ferrocarril seran d’obligat compliment es limitacions contemplades a la llei ferroviària 
catalana, i com l’execució d’obres situades en zona de protecció del ferrocarril, 
generen el corresponen expedient de servitud, serà necessària l’autorització de FGC, 
prèvia presentació dels projectes executius; el futur desenvolupament de les obres 
previstes hauran de garantir uns límits en l’emissió de vibracions i uns mínims de 
qualitat acústica, en relació al paràmetres establerts a la normativa sectorial 
d’impacte acústic (llei 16/2012, de 28 de juny, de protecció conta la contaminació 
acústica, Decret 176/2009, de 10 de novembre i ordenances reguladores municipals) 
sobre els terrenys limítrofes a la nostra plataforma ferroviària; i com els terrenys 
incloses a l’àmbit formen part dels terrenys que varen restar alliberats de l’antiga 
traça d’FGC amb l’execució del soterrament de la línia ferroviària de Llobregat -Anoia, 
caldrà regularitzar el domini dels mateixos per part de l’ajuntament de Cornellà de 
Llobregat prèvia al desenvolupament dels sector. 
 
4. En relació a l’informe de FGC, s’incorpora a la normativa les determinacions 
tècniques de la llei 16/2002: Art. 6. Determinacions tècniques sobre les 
infraestructures ferroviàries. Per altre part, els terrenys de l’àmbit varem ser 
alliberats de l’antiga traça dels FGC, i a partir del soterrament han quedat sense cap 
utilitat ferroviària, i  això va permetre la signatura del conveni de cessió d’ús privatiu 
del immobles i terrenys del traçat ferroviari, en data 10 de juny de 1986, que 
actualment segueix vigent, i l’expedient de modificació en tràmit qualifica aquets sòls 
alliberats de sistema d’equipaments i zones verdes sense entrar a discutir-ne el 
domini. Es a dir, la qualificació de sistemes d’equipament i zones verdes, que proposa 
la modificació, no altera les condicions de domini actuals. 
 
5. L’expedient en tràmit, tal i com havia concretat la Secretaria, inclou el text íntegre i 
fefaent del conveni de cessió de l’ús privatiu a precari signat en el seu dia amb la 
Compañia General de Ferrocarrils Catalans, SA, ja que el text del conveni que figurava 
al document que s’ha aprovat inicialment no estava complet, i també incorpora 
l’informe fefaent i acreditatiu de la seva vigència i integritat del Departament de 
patrimoni de l’ajuntament. Per altre part, en relació a la necessitat de clarificar el 
caràcter públic o privat de l’ús d’aparcament en el subsòl de la zona verda, d’acord 
amb l’observació realitzada per la Secretaria, cal assenyalar que la seva inclusió ha 
sigut una errada en la redacció de l’expedient, en tant que s’ha usat el mateix 
redactat normatiu que en altres documents urbanístics de Cornellà de Llobregat on 
s’estableix aquesta possibilitat. I a més, tenint en compta que en aquest cas no ni ha 
cap intenció de proposar un aparcament en el subsòl atesa la proximitat de la volta i 
els murs del túnel ferroviari, s’elimina de l’article 4 de la normativa (Sistemes de 
espais lliures: clau 6a i 6b) la possibilitat d’ús d’aparcament, i per tant no es necessari 
clarificar el caràcter públic o privat d’un ús que no es planteja. 
 
6. L’expedient, en tràmit, resolt les concrecions del informe de Secretaria i les 
consideracions realitzades pels Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya. Les 
modificacions introduïdes a l’expedient de modificació, com a conseqüència d’això, 
son momificacions de detall, ja que no suposen modificacions substancials de les 
determinacions contingudes en el document que s’ha aprovat inicialment.” 
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Vist que, a més de les noves concrecions especificades a l’informe parcialment 
transcrit, la memòria ha incorporat justificació al respecte de la no aplicació de 
l’article 100 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei d’urbanisme TRLUC, en tant que la modificació no genera cap increment 
d’aprofitament urbanístic que hagi de comportar increment de la reserva de sistemes; 
també incorpora certificació registral de les finques afectades per la modificació als 
efectes de l’article 70 ter 3 de la Llei 7/1985, de 2 abril, de Bases de Règim Local i 99 
del TRLUC; finalment s’ha fet constar que no és necessari suspendre llicències a 
l’àmbit com preveu l’article 73.3 del Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya. 
 
Vist, en relació al procediment d’aprovació, el que estableixen els articles 76, 85 i 96 i 
següents del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei d’Urbanisme de Catalunya, d’acord amb el redactat de la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer que l’ha modificat; i en relació a les competències per a l’adopció d’aquest 
acord, l’article 52.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el 
Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya i 114.3 en relació a 
l’adopció pel Ple d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria absoluta del 
número legal dels membres de la Corporació. 
 
Per tot això el President de la Comissió Informativa de Territori i Espai Públic, a 
proposta del Regidor Delegat de Territori i Sostenibilitat, proposa al Ple l’adopció dels 
següents:  
 

ACORDS 
 
Primer.- Aprovar provisionalment l’expedient de Modificació del PGM-76 als àmbits 
situats al Passeig dels FFCC, de Cornellà de Llobregat, d’iniciativa pública i redactat 
per l’arquitecte Ricard Casademont i Altimira. 
 
Segon.- L’acord s’haurà de notificar a les persones que han formulat al·legacions i/o 
suggeriments, al Sr. Ricard Casademont i Altimira, i a la Comissió Territorial 
d’Urbanisme de Barcelona, transmetent-li l’esmentada modificació puntual del Pla 
General Metropolità de 1976 per a la seva aprovació definitiva. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:05:35 al 01:15:53 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmès a votació el dictamen és aprovat pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
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Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
 
 
MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 

 
PUNT SETÈ.- RESTAR ASSABENTATS DE LA CONSIDERACIÓ DE LA REGIDORA 
SRA. MARIA DEL CARMEN LÓPEZ ALVAREZ, COM A REGIDORA NO ADSCRITA. 

Restar   assabentats  de la 
consideració de la regidora 
Sra.    Maria   del   Carmen 

López    Álvarez,    com   a 
Regidora no adscrita. 
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MOCIÓ 
... 
 
Amb motiu de la renovació d’aquesta Corporació derivada del procés d’Eleccions 
locals que va tenir lloc el passat any, tots els Regidors i Regidores d’aquest 
Ajuntament van procedir a presentar davant l’Alcaldia una declaració signada 
expressant el Grup Polític Municipal al que designaven ser adscrits, a efectes de la 
constitució i conformació dels Grups Polítics Municipals durant aquest mandat, dels 
quals aquesta Alcaldia va donar compte al Ple Municipal que va tenir lloc del 2 de 
juliol de 2015, en compliment del previst per l’article 86, paràgraf 7, del ROM. 
 
Atès que la Regidora del Grup Polític Municipal Cornellà en Comú-Crida per Cornellà 
(CEC-CPC), Sra. Maria del Carmen López Alvarez, mitjançant instància presentada en 
el Registre d'Entrada d'aquest Ajuntament el passat dia 31 de maig (R.E. núm. 
15469), ha manifestat la seva intenció d'abandonar voluntàriament aquest Grup amb 
efectes del dia 2 de maig de 2016 i de mantenir la seva condició de membre electe 
d'aquesta Corporació, amb la condició de regidora no adscrita. 
 
Atès que de conformitat amb el que es disposen els articles 73.3 de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local i 50 del Decret Legislatiu 2/2003, 
de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal de Catalunya, en 
concordança, entre d’altres, amb els articles 82, 85 i 87 del ROM, correspon a la Sra. 
Mª Carmen López Álvarez restar automàticament en la situació de Regidora no 
adscrita, amb els drets i deures individuals que es regulen en el ROM. 
 
Atès que en conformitat amb el que es disposa per l'article 82 d’aquest Reglament 
municipal, els Regidors i Regidores no adscrits queden incorporats de forma 
automàtica en les diferents Comissions Informatives a partir de l'endemà d'haver 
posat en coneixement fefaent de l'Ajuntament que resten en aquesta situació, i que 
d'acord amb el seu article 111.5 tenen dret a formar part dels Consells Sectorials de 
Participació i, tot i no estar expressament previst al ROM, també en el Consell de 
Ciutat de Cornellà de Llobregat, donada la seva naturalesa jurídica d'òrgan de 
participació. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, conformitat amb el que disposa el paràgraf 7è de 
l’article 86 del ROM,  proposa al Ple l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
Primer.- Restar assabentats que la Regidora pertanyent a la candidatura del Grup 
Polític Municipal Cornellà en Comú-Crida per Cornellà (CEC-CPC), Sra. Maria del 
Carmen López Alvarez, ha comunicat a aquesta Alcaldia la seva intenció d'abandonar 
voluntàriament el Grup Municipal corresponent a aquesta candidatura amb efectes 
del dia 2 de maig de 2016. 
 
Segon.- Deixar constància que amb aquests efectes la Sra. Mª Carmen López Álvarez, 
quedarà en condició de Regidora no adscrita d’aquest Ajuntament, amb els drets i 
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deures individuals que el ROM reconeix a tots els Regidors i, en particular, als regidors 
i regidores no adscrits. 
 
Tercer.- Entendre que, d'acord amb el que es disposa per l'article 82 paràgraf 4º del 
ROM, la Sra. Mª Carmen López Álvarez, ha quedat automàticament incorporada, amb 
efectes del dia 4 de maig i en qualitat de vocal amb veu i vot, a les Comissions 
Informatives següents: 
 

 Comissió Informativa  de Economia i Innovació. 
 

 Comissió Informativa de Territori i Espai Públic. 
 

 Comissió Informativa de Polítiques Socials i Comunitàries. 
 

 Comissió Informativa de Patrimoni Arquitectònic i Històric Artístic 
 
 
Quart.- Comunicar el present acord a la Sra. Mª Carmen López Álvarez, fent-li constar 
el seu dret a formar part del Consell de Ciutat de Cornellà de Llobregat i dels diferents 
Consells Sectorials de Participació ciutadana d’aquest Ajuntament si així ho indica a 
l’Alcaldia, amb detall dels Consells als quals vol restar integrada, a efectes del seu 
corresponent nomenament mitjançant Decret d’Alcaldia, així com a l’Interventor 
Municipal i al Portaveu del Grup polític municipal Cornellà en Comú-Crida per Cornellà 
(CEC-CPC), a efectes de posar en el seu coneixement que amb aquests mateixos 
efectes restarà modificat l’import de la dotació econòmica que percep aquest grup, 
respecte del seu tram variable relatiu al número de regidors i regidores del grup. 
 
Cinquè.- Difondre el contingut d’aquest acord, en compliment del Principi de 
Transparència, mitjançant la seva publicació actualitzada i permanent en la Seu 
electrònica municipal, en compliment del que disposen els articles 5 i següents de la 
Llei 19/2013, de 9 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern 
i 8 i següents de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, Accés a la 
Informació i Bon Govern de Catalunya. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:15:54 al 01:17:08 
 
 
VOTACIÓ 

 
Els reunits es donen per assabentats. 
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PUNT VUITÈ.- MODIFICAR L’ACORD PLENARI ADOPTAT EL DIA 30 DE JULIOL 
DE 2015, DE NOMENAMENT DE REPRESENTANTS MUNICIPALS EN EL 
CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL DE CORNELLÀ DE LLOBREGAT, EN RELACIÓ 
AMB LA REPRESENTACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT CIUTADANS – 
PARTIDO DE LA CIUDADANIA (C’S), SUBSTITUINT EL NOMENAMENT 
EFECTUAT A FAVOR DEL SENYOR FRANCISCO BLANCO HERNÁNDEZ, QUE 
RESTA SENSE EFECTE, PEL NOMENAMENT DEL SENYOR VALENTÍN MARTÍNEZ 
YANES. 

Modificar  acord  plenari 
de  data  30 de juliol, de 
representants al Consell 
Escolar municipal. 

 

MOCIÓ 
... 
 
Mitjançant acord plenari adoptat el dia 30 de juliol de 2015, aquest Ajuntament va 
procedir a designar els regidores i regidores que, en representació de cada Grup 
polític municipal, havien de formar part, com a representants municipals, en el 
Consell Escolar Municipal de Cornellà de Llobregat, d’acord amb les previsions 
contingudes al seu Reglament Regulador. 
 
Atès que mitjançant escrit de data 14 d’abril passat (RE núm. 12.643) el Portaveu del 
Grup Polític Municipal Ciutadans – Partido de la Ciudadania (C’s), proposa modificar 
al regidor que representa a aquest grup en el referit òrgan. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat el dia 30 de juliol de 2015, de nomenament 
de representants municipals en el Consell Escolar Municipal de Cornellà de Llobregat, 
en relació amb la representació del Grup municipal del Partit Ciutadans – Partido de 
la Ciudadania (C’s), substituint el nomenament efectuat a favor del senyor Francisco 
Blanco Hernández, que resta sense efecte, pel nomenament del senyor Valentín 
Martínez Yanes. 
  
Segon.- Comunicar aquest acord als Regidors i Regidores designats, pel seu 
coneixement i efectes, així com al Departament d'Educació d’aquest Ajuntament i al 
Consell Escolar Municipal. 
 
Tercer.- Difondre aquest nomenament, en compliment del Principi de Transparència, 
mitjançant la seva publicació actualitzada i permanent en la Seu electrònica 
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municipal, en compliment del que disposen els articles 5 i següents de la Llei 19/2013, 
de 9 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon Govern i 8 i següents 
de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de Transparència, Accés a la Informació i Bon 
Govern de Catalunya. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:17:09 al 01:17:41 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
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Abstenció: 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 
 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que, tot i no ser a l’ordre del dia, 
cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de l’Alcaldia-
Presidència, s’acorda, per unanimitat, declarar-los d’urgència, de conformitat 
amb el que disposa l’article 120 del Reglament Orgànic Municipal, i es passa a 
tractar els assumptes següents: 
 
 
ÀREA DE CULTURA I IGUALTAT 
 
URGENCIA PRIMERA.- LA CREACIÓ D’UN PROCÉS PARTICIPATIU AMB ELS 
DIFERENTS ACTORS DE LA POBLACIÓ JUVENIL (JOVES, COL·LECTIUS DE 
JOVES, ENTITATS JUVENILS) I QUE ANOMENAREM “FÒRUM DE JOVES” PER A 
COPSAR LA SEVA OPINIÓ I VALORAR LA NECESSITAT DE CONSTITUIR UN 
ÒRGAN DE PARTICIPACIÓ DE LA GENT JOVE. 

Creació d’un procés parti- 
cipatiu anomenat “Fòrum 
de Joves” 

MOCIÓ 
... 
 
Atès que les polítiques de joventut impulsades des l’Ajuntament de Cornellà en 
aquests més de trenta anys de democràcia s’adrecen a la població juvenil i tracten 
totes les temàtiques que els afecten, des d’una constant interlocució amb aquest 
sector de la població.  
 
Atès que, tot i això cal seguir potenciant l’apoderament de la gent jove i alhora el 
diàleg constant entre els i les joves de la ciutat i l’Ajuntament així com la seva 
participació activa en els afers municipals que directa o indirectament els afectin. 
 
Atès que per definir les polítiques de joventut s’ha consultat en diversos moments als i 
les joves mitjançant processos participatius que es realitzen de forma continuada al 
nostre municipi des de l’any 1998.  
 
Atès que un d’aquests processos és l’elaboració dels Plans Locals de Joventut, que han 
estat l’eina amb la que l’Ajuntament de Cornellà ha planificat les polítiques públiques 
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municipals, i que el Quart Pla Local de Joventut està a hores d’ara en procés 
d’elaboració. 
 
Atès que els Plans locals de joventut han de permetre recollir les opinions i el punt de 
vista de la població jove sobre tot allò que els afecta en la seva vida i facilitar la 
participació, fomentant a l’hora actituds democràtiques, solidàries i cíviques. 
 
Atès que la ciutat ha d’afavorir l'autonomia individual i col·lectiva dels joves 
mitjançant la seva participació activa en la vida municipal, fent especial atenció als 
col·lectius amb menys possibilitats i compensant els desequilibris socials. 
 
Atès que, per tot això, és necessari crear un espai on el jovent pugui participar de 
manera activa en tots els assumptes que l’afecten, així com treballar amb 
professionals vinculats a l’àmbit juvenil i amb entitats que treballen amb joves per tal 
de fomentar la participació juvenil. 
 
Atenent totes aquestes consideracions i de la importància cabdal dels processos 
participatius en la presa de decisions, i atès que l’adopció d’aquest acord és 
competència del Plenari d’aquest Ajuntament. 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que legalment té conferides, 
proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents:  
 

ACORDS 
 
Primer.- La creació d’un procés participatiu amb els diferents actors de la població 
juvenil (joves, col·lectius de joves, entitats juvenils) i que anomenarem “Fòrum de 
Joves” per a copsar la seva opinió i valorar la necessitat de constituir un òrgan de 
participació de la gent jove. 
 
Segon.- Del resultat d’aquest treball arribarem a unes conclusions i una proposta de 
model d’òrgan de participació i consulta referent a la ciutat i representatiu del pensar 
dels/les joves que constituirem com a òrgan representatiu. Aquest pot ser un format 
similar al Fòrum de Joves – Taula de Joves, un compendi dels diferents models 
presentats o un de diferent, però que permeti una participació àgil i amb una 
estructura flexible que permeti la seva adaptació.  
 
Tercer- Les principals funcions d’aquest òrgan de participació podrien ser:  
 
a) Establir canals de comunicació estables entre l'Ajuntament i els i les joves, que 

permetin conèixer i treballar les necessitats i inquietuds d'aquest col·lectiu. 
 
b) Construir un espai de coordinació i traspàs d'informació entre l'Ajuntament, els i 

les joves i la resta d'institucions i entitats que treballen amb i per al jovent, per tal 
de promoure acords de col·laboració. 
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c) Desenvolupar mecanismes de participació en la definició dels projectes de la 
ciutat, en especial d'aquells d'interès per al jovent. 

 
d) Apropar l’activitat municipal a la gent jove i millorar l’eficàcia dels Serveis 

municipals construint fórmules per fer més pròxima i útil l'administració local 
entre els i les joves, apropant-los a la gestió i a la presa de decisions públiques des 
d’espais de reflexió i debat on es visualitzin els seus problemes i necessitats.  

 
e) Integrar les visions polítiques i ciutadanes per poder tenir una visió estratègica del 

que han de ser els eixos bàsics de les polítiques adreçades al jovent de la nostra 
ciutat. 

 
f) Apoderar el jovent per tal que pugui participar de manera activa i directa en tots 

els afers municipals que l’afectin. 
 
Quart.- Traslladar aquest acord a les entitats juvenils, de lleure, col·lectius de joves i 
població juvenil de Cornellà en general. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:17:42 al 01:31:53 
 
 
VOTACIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 

 
II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
PRIMERA.- MOCIÓ DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS DE PSC-CP I ICV-EUIA-
EP-E, EN DEFENSA DE LA LLEI 24/2015 PER AFRONTAR EMERGÈNCIA EN 
L’ÀMBIT DE L’HABITATGE I LA POBRESA ENERGÈTICA. 

Moció dels Grups PSC-CP i 
ICV-EUiA-EP-E, en defensa 
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de   la   Llei   24/2015 per 
afrontar   emergència    en 
l’àmbit  de  l’habitatge i la 

pobresa energètica. 

MOCIÓ 
... 
 
La llei 24/2015, de 29 de juliol, de mesures urgents per a afrontar l’emergència en 
l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica, aprovada pel Parlament de Catalunya 
és un instrument important per combatre el greu problema que estan vivint moltes de 
les famílies que viuen en el nostre país que han patit en més agressivitat les 
conseqüències perverses de la crisis econòmica. 
 
El recurs presentat pel Govern Estat davant al Tribunal Constitucional contra alguns 
dels articles de l’esmentada Llei catalana, posa en evidencia les prioritats d’unes 
formacions polítiques i de les altres. Unes posen en valor donar resposta als 
problemes de molts  ciutadans i ciutadanes que han vist en els darrers anys la pèrdua 
de drets bàsics, per tal de ser útils a la societat, i per altres, les seves prioritats no son 
les persones, sinó altres interessos, que es volen justificar per raons jurídiques; sense 
qüestionar els efectes negatius que les seves decisions comporten a les persones més 
vulnerables. 
 
Aquesta decisió del Consell de Ministres no la podem compartir, perquè la suspensió 
de determinats preceptes és un fre a la plena aplicació de la norma aplicada i està 
lluny de donar resposta a la demanda de la ciutadania, provoca un rebuig de la 
societat, no contribueix a la cohesió social, genera desafectació política i sobretot 
desconfiança en el poder polític. 
 
Aquestes decisions contrasten amb les mesures que des de la majoria d’Ajuntaments 
es treballen, conjuntament amb altres administracions supramunicipals, com és el cas 
de l’Ajuntament de Cornellà,que al ser l’administració mes propera a la ciutadania i 
sense els recursos ni competències pròpies intenta trobar alternatives per pal·liar els 
efectes que ha generat la crisis econòmica, com ajudar al pagament de rebuts de 
subministrament de serveis a aquelles persones que estan instal·lades en la pobresa o 
en el seu llindar, paralització de desnonament, acords amb les Entitats Bancàries per 
la dació en pagament de vivendes per lloguers social, o de la generació d’una borsa 
50 d’habitatge de lloguer social, per facilitar el dret de l’habitatge a aquelles famílies 
en situació de vulnerabilitat a través de la creació d’un fons de 900.000 Euros 
destinats a lloguer social. 
 
Mentre l’Ajuntament de Cornellà segueix cercant alternatives i fórmules per combatre 
aquestes situacions de precarietat i pobresa, perquè més persones puguin tenir 
garantits els drets bàsics que li atorga la pròpia Constitució Espanyola, com el inici 
d’expedients als grans tenidors d’habitatges buits a la nostra ciutat per poder-los 
recuperar o posar terrenys propietat municipal per la construcció d’habitatges socials 
amb la col·laboració d’altres administracions supramunicipals; no es visualitza que 
aquesta línea de treball sigui la prioritat del Govern de la Generalitat. 
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En aquest sentit considerem que caldria avançar en executar i calendaritzar les 
resolucions que va adoptar el Parlament en el Ple de la pobresa, i també en el 
desplegament de les mesures legislatives, com la Llei d’Habitatge, aprovada en temps 
del Govern Catalanista i d’esquerres, que també recollia instruments de lluita contra 
els desnonaments i per alliberar habitatges per destinar-los a preu social. 
 
No son temps de gestos, ni tampoc de quedar-se en la queixa i la reclamació 
permanent; sinó un moment crucial per treballar i trobar aquells instruments que ens 
permetin ajudar les famílies que ho més ho necessiten. 
 
És per aquests motius que els grups municipals cosignants proposem al Ple Municipal 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Manifestar el desacord de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat en la 
Decisió del Govern de l’Estat de presentar un recurs de constitucional contra la Llei 
24/2015, del 29 de juliol, de mesures urgents per afrontar l’emergència en l’àmbit de 
l’habitatge i la pobresa energètica; pels efectes negatius que provoca a la ciutadania. 
 
Segon.- Demanar al Govern de l’Estat que realitzin una reflexió sobre les 
conseqüències que la seva decisió ha provocat i provocarà en el temps, i que 
rectifiquin, intentant trobar una solució consensuada per tal de resoldre les 
discrepàncies des de la negociació, el diàleg i la voluntat de trobar punts d’entesa, en 
benefici de la població. 
 
Tercer.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya l’aplicació de totes les 
mesures que estableix la Llei 24/2015 de 29 de juliol de mesures urgents per afrontar 
l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica, que no estan 
recorregudes; així com l’adopció de les que a continuació es relacionen: 
 

 Promoure, de manera immediata, una nova Llei que doni cobertura legal i 
constitucional als aspectes regulats en els articles impugnats pel Govern Central. 

 

 Incloure dins del pressupost de l’any 2016 un fons de suficiència energètica dotat 
amb 15 M€, destinat a les persones que no arriben a l’1,5 de renda de la renda de 
suficiència i una partida extraordinària destinada a ajuts al pagament del lloguer 
per evitar desnonaments de lloguers. 

 

 L’aprovació reglamentaria de les mesures recollides a la Llei 24/2015, que fan 
referència a l’obligatorietat de les subministradores del serveis bàsics. 

 

 L’execució urgent de expropiació dels pisos buits que els bancs han declarat que 
tenen en mal estat per lloguer social, per l’usdefruiti per un període de 10 anys, 
com a mínim uns 3.000 del 15.000 que figuren en el seu parc d’habitatges en 
aquesta situació. 
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 La gestió urgent de la cessió obligatòria dels 3.000 habitatges, que han estat 
inscrits pels grans tenidors d’habitatge i que s’han declarat en bon estat, per 
poder-los destinar a lloguer social, donada la situació d’emergència social en que 
ens trobem. 

 

 La creació d’una comissió parlamentaria de seguiment de l’aplicació de la Llei i de 
les mesures proposades, per garantir el seu desplegament i la seva efectivitat. 

 

 La creació d’una comissió de treball formada per la Generalitat, els Ajuntaments i 
el Grup promotor de la llei amb l’objectiu d’activar de forma immediata les 
mesures d’urgència que han de cobrir el buit dels articles impugnats mentre no es 
creen els instruments per a substituir-los. 

 

 La signatura de manera immediata d’un conveni entre la Generalitat de Catalunya 
i les companyies distribuïdores de gas i electricitat per a l’aplicació de la Llei 
24/2015 de mesures urgents per fer front la pobresa energètica que inclogui la 
creació d’ajuts a fons perdut destinat a les persones i unitats familiars en situació 
de risc d’exclusió residencial i a càrrec del benefici que aquestes empreses obtenen 
amb la prestació de serveis. 

 
Quart.- Instar el govern de la Generalitat a aprovar una partida extraordinària 
destinada a ajuts al pagament de lloguers per evitar desnonaments dels habitatges 
habituals per impagaments del lloguer. 
 
Cinquè.- Traslladar els presents acords al President del Govern de l’Estat, al President 
del Govern de la Generalitat de Catalunya, als Grups polítics del Parlament de 
Catalunya i a la Mesa Permanent del Congrés dels Diputats. 
 
Sisè.- Publicar el present acord en la Web Municipal i divulgar el seu contingut en els 
Consells de Participació Ciutadana, Entitats Socials i Associacions de Veïns de Cornellà 
de Llobregat. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ MOCIO ALTERNATIVA 

 
Moció alternativa presentada pel Grup municipal de Cornellà en Comú – 
Crida per Cornellà (CEC-CPC), amb registre d’entrada 18446. 
... 
 
El 23 de juliol del 2015, el Parlament de Catalunya aprovava per unanimitat la Llei 
24/2015, de mesures urgents per a afrontar l’emergència social en l’àmbit de 
l’habitatge i la pobresa energètica. Es tractava d’una iniciativa legislativa popular 
(ILP) impulsada per l’Observatori DESC, la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i 
l’Aliança contra la pobresa energètica que va assolir el suport de 150.000 persones. 
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La norma donava resposta per primera vegada a la situació d’emergència 
habitacional que pateix part de la classe treballadora del país, amb solucions reals, 
posant limitacions als abusos sistemàtics de la màfia financera i l’oligopoli energètic i 
garantint l’article 47 de la Constitució espanyola i el compliment de la normativa 
internacional en matèria de drets fonamentals: tothom té dret a un habitatge digne. 
En resum, la Llei 24/2015 garantia el reallotjament a les famílies amb desnonament, 
obligava els bancs a oferir un lloguer social a les famílies, feia que les elèctriques 
assumissin part del cost energètic de les famílies, evitava el tall de subministraments 
bàsics, dotava els ajuntaments de mecanismes per fer ús dels pisos buits de la banca i 
obligava a l’augment del parc públic d’habitatge. 
 
A Cornellà, el 26 de novembre del mateix any el Ple d’aquest Ajuntament es 
comprometia amb el desplegament de la llei en l’àmbit municipal i aprovava per una 
molt àmplia majoria una moció que apostava per: 
 
a) La sanció als grans tenidors que no oferissin lloguer social en els termes establerts 

per la llei. 
 
b) Ajuts al pagament del lloguer a les famílies en risc d’exclusió residencial. 
 
c) Reallotjar les persones en risc d’exclusió residencial mitjançant parc públic 

d’habitatge. 
 
d) Realitzar els informes de risc d’exclusió residencial en els terminis marcats. 
 
e) Sancionar les subministradores quan talessin els subministraments sense haver 

aplicat el principi de precaució. 
 
f) Realitzar un cens d’habitatge buit i aplicar la sanció prevista a la Llei del Dret a 

l’Habitatge del 2007. 
 
El Govern de l’Estat espanyol en funcions, en mans del Partit Popular, lluny de 
sorprendre’ns respectant la legislació de caràcter social com l’esmentada llei –
aprovada, recordem, per unanimitat del Parlament de Catalunya-, va optar per 
recórrer-la davant el Tribunal Constitucional. El recurs, amb suspensió cautelar, 
impugna els articles relatius al mecanisme de segona oportunitat (2, 3 i 4), de l’article 
que regula el lloguer social obligatori per part dels grans propietaris (5) i la cessió 
obligatòria de pisos buits a l’administració (article 7), així com les sancions per la no-
aplicació de la llei i la cessió de crèdits litigiosos (disposició transitòria 2a, disposició 
final 3a i disposició addicional). Així, tant el Govern espanyol com el Tribunal 
Constitucional s’han posat al servei dels privilegis de la classe dominant i de les 
entitats financeres i en contra dels drets i les necessitats materials de les classes 
populars. 
 
Davant d’aquest atac intolerable contra una conquesta popular de persones i 
col·lectius que pateixen en primera persona una permanent situació d’exclusió social, 
és imprescindible fer cas omís a la suspensió d’aquests articles de la Llei 24/2015 i 
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seguir desplegant les mesures suspeses cautelarment en un clar compromís per seguir 
garantint els drets de les famílies en situació d’exclusió residencial. 
 
Per tots aquests motius, el Grup Municipal de Cornellà en Comú-Crida per Cornellà 
proposa al Ple l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Ratificar el suport d’aquest Ple als acords proposats per la moció per exigir 
una nova llei reguladora del dret a l’habitatge que cobreixi les mesures de mínims 
per fer front a l’emergència habitacional, aprovada el 26 de novembre del 2015. 
 
Segon.- Desplegar totes les eines per aplicar a nivell local, de manera íntegra i tal i 
com va ser aprovada pel Parlament de Catalunya, la Llei 24/2015, de mesures urgents 
per afrontar l’emergència social en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica. 
 
Tercer.- Instar la Generalitat de Catalunya que desplegui i apliqui, de manera íntegra i 
tal i com va ser aprovada pel Parlament de Catalunya, la Llei 24/2015, de mesures 
urgents per afrontar l’emergència social en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa 
energètica. 
 
Quart.- Comunicar l’adopció d’aquests acords al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, a l’Observatori DESC, 
a la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i a l’Aliança contra la pobresa energètica. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 01:31:54 al 02:22:47 
 
En aquest moment s’absenta de la sessió l’Interventor, senyor Joan R. Sagalés 
Guillamón. 
 
Durant la deliberació d’aquest punt, s’absenta temporalment de la sessió el 
senyor Angel Camacho Hervás, Regidor del Grup Municipal de CEC-CPC, que 
s’incorpora a la mateixa amb caràcter previ a la votació. 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIO ALTERNATIVA 

 
La moció és rebutjada per la majoria dels assistents 
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Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyor/a Anna Clara Martínez Fernández i Daniel 

Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
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Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 
 
 
 
SEGONA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE C’S, PER A LA MILLORA 
DE LES CONDICIONS I PRESTACIÓ DE SERVEI DE LA GUARDIA URBANA DE 
CORNELLÀ. 

Moció del  Grup de C’s,  per 
a    la     millora     de    les 
condicions   i  prestació  de 

servei de la Guàrdia Urbana. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal de C’s, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
És per tots sabut que la Guàrdia Urbana de Cornellà “té com a missió principal 
protegir el lliure exercici dels drets i llibertats de la ciutadania”, desglossant-se 
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aquesta finalitat en cinc grans àrees: trànsit i circulació, actuacions administratives, 
seguretat ciutadana, accions assistencials i relacions amb la comunitat. 
 
Malgrat la indiscutible importància d'aquestes funcions de la Guàrdia Urbana de 
Cornellà (GU d'ara endavant), el nostre grup municipal ha constatat que el seu 
compliment en els últims anys s'ha vist progressivament dificultat, tant per unes 
condicions de treball cada vegada més difícils, com per uns mitjans insuficients i unes 
obligacions que excedeixen el seu marc competencial. 
 
La importància de mantenir un pressupost equilibrat no és incompatible amb 
respondre a les demandes i necessitats dels qui són per excel·lència, la policia de 
proximitat per a la ciutadania. Una GU, val la pena dir-ho, especialment considerada 
per la seva eficàcia i eficiència entre cossos similars de la nostra comarca, a la llum de 
les valoracions oficioses realitzades per diferents Cossos i Forces de Seguretat de 
l'Estat. Si les raons de dignitat laboral no fossin suficients –que ho són-, a això cal 
afegir la incidència de la seva missió en la qualitat de la vida ciutadana. 
 
 
Primer.- Dotació insuficient d'agents. 
 
Segons les últimes dades publicades per l’Idescat en 2014, la ràtio x 1000 habitants de 
la policia local al Baix Llobregat era de 1’44x1000h. Sorprenentment, la ràtio a 
Cornellà és de 1’07x1000h., molt per sota de poblacions de similar grandària dins i 
fora de la comarca. 
 
A això cal afegir que dels 104 agents previstos, disposem tan sols de 93. El govern 
municipal pot al·legar que està limitat a la taxa de reposició d'agents per la legislació 
vigent, però amb això ignoraria que aquesta mateixa legislació general ara els 
permet completar la plantilla. 
 
Amb l'actual estructura orgànica de la GU, en la qual per no estendre'ns massa no 
entrem, tot això redunda que 19 agents no estan al carrer: Això suposa un total 
operatiu de 74 agents. 
 
D'aquests 74 agents operatius, 5 estan en comissió de servei, pertanyen a altres 
municipis i 2 d'ells finalitzen aquest mes la comissió retornant al seu municipi 
d'origen. És a dir, el nombre real d'agents de la GU als carrers de Cornellà són: 69 i 3 
temporals en comissió. Si a això sumem la preocupantment alta edat mitjana dels 
agents, la situació és encara pitjor. 
 
En relació a aquesta edat mitjana, sorprèn així mateix la negativa del Consistori a 
regular la segona activitat que preveu la Llei 16/1991 de 16 de juliol de les Policies 
Locals en els seus articles 43 i 44. Suposa tal negativa un reconeixement implícit d'una 
edat mitjana excessiva que eludeixen al no regular el tema? 
 
 
Segon.- Pèrdua de recursos econòmics per una retribució inadequada. 
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Plantejar com a problemàtic o inadequat el salari d'un funcionari públic en una època 
de crisi econòmica severa com l'actual, pot semblar políticament arriscat. En aquest 
cas no ho creiem així. De fet, el nostre grup municipal considera que és precisament 
aquesta retribució la que de forma significativa ha incidit en l'abandó de molts agents 
de GU en aquests últims anys. Aquesta “fugida de cervells” ha suposat que a l'última 
dècada han abandonat 13 agents, que s'han incorporat als Mossos o a la GU de 
Barcelona, Mollet, Castelldefels, Sant Boi i El Prat. Una taxa d'abandó objectivament 
alta, que suposa perdre la inversió realitzada en la seva formació, així com el temps 
que han trigat a adaptar-se al seu lloc de treball fins a aconseguir el rendiment òptim, 
que també té una translació econòmica. Sembla que per tapar una via d'aigua en 
honor de la sobrietat de despesa, es manté obert un forat quantitativament major en 
el casc de la nau municipal. Aquest problema requereix d'una solució realista amb la 
situació econòmica, però també eficaç enfront la sagnia de recursos humans i 
formatius que patim. Quan aquestes baixes es produeixen per millors ofertes 
retributives i de carrera en altres poblacions o cossos, hi ha un problema. 
 
 
Tercer.- Horari anual i complement de prolongació de jornada. 
 
Establert normativament el nombre d'hores anuals dels funcionaris, sorprèn la 
situació de greuge en la qual es troba la GU. El govern municipal sap bé que la suma 
real d'hores anuals dels agents excedeix sobradament les hores previstes, 
complement de prolongació de jornada inclòs. Aquesta situació qüestiona 
directament la dignitat laboral del treballador, atemptant contra els seus drets més 
bàsics. 
 
Així mateix sorprèn el cost real de les dotacions que en certs torns treballen amb 
càrrec al complement, col·loquialment parlant “hores extres”. No seria més raonable, 
conforme a dret i econòmic augmentar la plantilla? 
 
 
Quart.- Formació 
 
Ciutadans Cornellà es felicita de la formació depenent d'instàncies extra-municipals 
que finalment comença a rebre la GU. Són temes especialment sensibles per a la 
seguretat de la població i dels propis agents. 
 
No obstant això, hem de lamentar que encara no s'hagi resolt el problema de la 
formació contínua. La signatura amb informe negatiu del “Pla Agrupat de formació 
contínua” per part dels sindicats del sector, és clara mostra del baix valor formatiu 
dels cursos depenents de la Diputació. De fet, entenem que per solucionar aquest 
problema seria convenient plantejar-se un conveni de formació amb l’ “Institut de 
Seguretat Pública de Catalunya (ISPC)”, que garanteixi un major nivell acadèmic i una 
desitjable interacció amb alumnes provinents d'altres localitats. 
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Cinquè.- Funcions alienes al marc competencial de la GU 
 
És evident que en tot treball, públic o privat, poden existir situacions en les quals sigui 
necessària una certa flexibilitat en l'aplicació de les competències que corresponen a 
cada professional. Amb tot, quan les situacions excepcionals es converteixen en 
habituals o periòdiques, hi ha un problema conceptual de base o un abús laboral que 
ha de ser resolt. 
 
Tal és el cas per la GU en realitzar tasques no compreses a l'article 11 de la llei, quan 
se'ls assigna l'obertura i tancament de 5 pistes esportives, el moll del mercat 
municipal, el Centre de Serveis Socials, la col·locació de tanques en els mercats 
ambulants setmanals a la zona Centre, Sant Ildefons i Marsans, així com a la 
col·locació física a la via pública dels senyals temporals indicatius de reserves privades 
de mudances o obres, per citar alguns casos. Mentre realitzen aquestes labors que no 
els són pròpies, és evident que no exerceixen part de les seves per falta de temps. A 
més d'incorrecte és poc eficient. La insatisfacció de GU sobre aquest tema li consta a 
l'Ajuntament almenys des de l'11 de novembre de 2015 i està confirmada pels 
arguments que fonamenten la sentència 174/2004 del Jutjat Contenciós-
Administratiu número 2 de León, sense que el tema hagi estat solucionat. 
 
 
Sisè.- Recursos Tècnics de protecció personal 
 
L'Art. 8è. 1 de l’anomenada Llei estableix que els Policies locals “disposaran dels 
demés mitjans tècnics i operatius necessaris per al compliment de les seves funcions”. 
Malgrat que la seva interpretació deixa lloc a una certa discrecionalitat 
interpretativa, existeixen situacions de risc que entenem han de ser previstes. 
 
Ens alegrem que finalment i després del rebuig en diverses ocasions del plec 
corresponent, la nostra GU disposi de les promeses armilles Nidec. No és un tema 
menor quan portem diversos mesos en alerta 4. Com igualment compartim la 
necessitat de quatre nous vehicles com els que el municipi ha pressupostat. 
 
No podem dir el mateix de l'absència als cotxes patrulla del material de seguretat de 
proximitat i autoprotecció, un casc i escut petit amb el qual l'agent es protegeixi a 
l’actuar en despreniments, ensorraments d'immobles o s'emparin a si mateixos i/o a 
un eventual company caigut quan pateixen una agressió en forma de pluja 
d'ampolles –esdevingut a la zona de discoteques del municipi o als dispositius 
organitzats pels partits de futbol del RCD Espanyol.- 
 
En aquest últim cas la situació és especialment flagrant. A l'actualitat el dispositiu per 
als partits de futbol del RCD Español només preveu 1 agent per encreuament. Afegim 
que hi ha zones on els agents a més d'estar sols, ni veuen ni són vistos pels seus 
companys. Què pot succeir en aquests casos si es produeix un incident violent com els 
ja coneguts? Sense casc, sense escut i sense binomis o parelles que es protegeixin. 
Això no és seguretat, màxim quan lluny de ser una homologació amb les forces 
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antidisturbis, parlem de mesures protectores que, en el cas del casc, utilitza el propi 
SEM. El treball de GU implica assumir un risc, no ser temerari. I ningú pot exigir-li. 
 
 
Setè.- Recursos tècnics: Comissaria de Rubió i Ors, 65 
 
Solucionats i per això susceptibles de comentar-se, els gravíssims i inadmissibles 
problemes de seguretat perimetral d'aquest edifici –control d'accés inclòs-, existeixen 
uns altres igualment seriosos que han de resoldre's. 
 
No analitzarem la utilitat de les 6 pantalles adquirides. Més comprensible en canvi és 
la digitalització de l'emissora. Igual que l’App de GU, són bones iniciatives que 
podrien optimitzar-se si no tinguessin un sol agent per torn per atendre-les i 
interactuar amb els cotxes patrulla. Si es complementessin al mateix temps amb un 
bescanviador que assegurés la connexió de GU fora del municipi, podrien aplaudir-se. 
 
No podem dir el mateix de l'absència d'un pla d'Evacuació i Incendis de la comissaria 
de la GU, escala ad hoc inclosa. A més de suposar una violació del Pla d'Autoprotecció 
(PAU), constitueix un greu risc per a la seguretat física de la ciutadania que és usuària 
dels serveis de GU, dels funcionaris i del personal contractat en general que treballa a 
l'edifici. Podem entendre les dificultats tècniques d'adaptar-ho. Però no és admissible 
que aquest problema s'eternitzi mentre no existeix un estudi sobre l'emplaçament i 
cost d'unes noves instal·lacions que sigui portat al Ple. El tema és encara més seriós si 
considerem la seva deficient adaptació a la Llei de Barreres Arquitectòniques. Que les 
persones amb diversitat funcional accedeixin a l'edifici per una zona que es 
comparteix amb el taller de vehicles és irregular. Que haguessin d'usar-la en cas 
d'evacuació és temerari. Més enllà de la necessitat d'una ubicació que no es vegi 
mediatitzada per una sortida única a través del carrer Rubió i Ors, amb els problemes 
que això implica, el projectar i pressupostar un nou edifici és una qüestió de respecte 
a la vida i seguretat de tots. 
 
 
Vuitè.- Èxits o fracassos de serveis 
 
La informació facilitada a l'últim “Consell de Seguretat i Prevenció”, sostenia que de 
l'any 2011 al 2015, el volum de trucades telefòniques a GU que van generar una 
intervenció, va baixar d'un 42% del volum total a un 28%. No ho qüestionem. Més 
discutible sembla la interpretació feta per l'equip de govern, segons la qual aquesta 
taxa és una mostra de la percepció positiva que té la ciutadania sobre la seguretat a 
la ciutat. 
 
A Ciutadans Cornellà en canvi, creiem que tal reducció es deu al comprensible 
cansament ciutadà davant de les interminables esperes a que es veuen obligats en 
GU a sotmetre'ls. No per falta de diligència, sinó pels pocs efectius disponibles en 
certs torns. La saturació de treball i l'escassetat de personal no lliguen bé. D'aquí la 
gran quantitat de resolucions de serveis que finalitzen amb el consabut “inexistent o 
no trobat”. I això quan no es recorre al full de serveis a termes de més ambigua 
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interpretació. Per raons de prudència i seguretat obviem consignar fins a quin punt 
arriba a ser precària la presència de patrulles al carrer en certs torns i dies. Aquest 
tema és més rellevant encara per l'increment dels delictes amb violència o força, que 
contribueixen especialment a augmentar la percepció d'inseguretat ciutadana, diguin 
el que diguin els nombres absoluts de l'estadística global. 
 
A tenor de l'exposat proposem al Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer.- Obtenció d'un dictamen definitiu dels serveis jurídics de l'Ajuntament que 
pugui contrastar-se amb l'ordenament jurídic vigent amb vista a completar si escau el 
nombre total d'efectius de GU. 
 
Segon.- Presentació al Ple d'un informe sobre les conseqüències econòmiques i jurídic-
administratives de regular la segona activitat. 
 
Tercer.- Presentació al Ple d'un informe sobre la taxa d'abandonament d'agents a 
l'últim decenni i en el qual es quantifiqui el cost d'una homologació salarial amb 
ciutats de similar població i característiques. L'informe haurà d'annexar així mateix el 
cost real per agent de les hores extres abonades en conceptes de complement de 
prolongació de jornada així com la mitja x agents en GU. 
 
Quart.- Elaboració d'un Pla de reducció de les hores de complement de prolongació 
jornada complementari al punt primer. 
 
Cinquè.- Presentació al Ple d'un informe sobre la viabilitat de signar un acord 
municipal o intermunicipal, si escau, de formació amb l’ “Escola de Policia de 
Catalunya”. 
 
Sisè.- Establiment de la regularització progressiva de les activitats de GU al seu marc 
de competències, en un període de temps prefixat. 
 
Setè.- Adquisició d'un casc i escut amb els requisits tècnics adequats, per a cada cotxe 
patrulla. 
 
Vuitè.- Presentació al Ple un informe sobre un emplaçament alternatiu de la seu de 
GU, el seu cost, amb la inclusió d'un pla econòmic de viabilitat per al seu finançament 
a mitjà termini, amb annex tècnic sobre les eventuals mesures pal·liatives a l'edifici 
actual. 
 
Novè.- Establiment i consens amb els tècnics i els sindicats d'un mínim de dotacions 
presents al carrer segons les característiques de cada torn. 
 
Desena.- El termini per executar els acords precedents no serà, en cap cas, superior a 
l'any. 

... 
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PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal de Cornellà en Comú – Crida per 
Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal de CEC-CPC amb registre 
d’entrada 19044: 
... 
 
Addició al setè acord en el sentit següent: 
 
<<Adquisició d’un casc i un escut amb els requisits tècnics adequats i com a expressió 
d’EPI (Equip de Protecció Individual) per a cada cotxe patrulla>> 

... 
 

 Esmena núm. 2 presentada pel Grup Municipal de CEC-CPC amb registre 
d’entrada 19045: 
... 
 
Addició al cinquè acord en el següent sentit: 
 
<<Presentació al Ple d’un informe sobre la viabilitat de signar un acord municipal o 
intermunicipal, si escau, de formació amb l’Escola de Policia de Catalunya o 
universitats públiques catalanes sobre matèries relaciones amb l’exercici 
professional>>. 

... 
 

 Esmena núm. 3 presentada pel Grup Municipal de CEC-CPC amb registre 
d’entrada 19046: 
... 
 
Addició al tercer acord en el sentit següent: 
 
<<Presentació al Ple d’un informe sobre la taxa d’abandonament d’agents en l’últim 
decenni i en el qual es quantifiqui el cost d’una homologació salarial amb ciutats de 
similar població i característiques. L’informe haurà d’annexar així mateix el cost real 
per agent de les hores extra abonades en conceptes de complement de prolongació 
de jornada i les hores extra abonades sota aquesta denominació, així com la mitjana 
per agent en GU.>> 

... 
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Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP) 
 

 Esmena núm. 4 presentada verbalment pel Grup Municipal del PSC-CP: 
... 
 
Exposició de motius: 
 
Es manté els tres primers paràgraf i del punt primer al vuitè deixar només els 
enunciats, posant “En quant a el Primer, ...” 
 
I es prengui el següent acord: 
 
Que es faci el pròxim mes una Comissió Informativa on es presenti la memòria del 
2015 a la Guàrdia Urbana i, s’estudiïn una vegada aportada als Grups la 
documentació corresponen els punts sol·licitats a la part expositiva de la Moció. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 02:22:48 al 03:05:37 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DE CEC-CPC 

 
L’esmena és acceptada pel Grup Municipal de C’s i, d’acord a l’article 133 del 
ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 2 DEL GRUP MUNICIPAL DE CEC-CPC 

 
L’esmena és acceptada pel Grup Municipal de C’s i, d’acord a l’article 133 del 
ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 3 DEL GRUP MUNICIPAL DE CEC-CPC 

 
L’esmena és acceptada pel Grup Municipal de C’s i, d’acord a l’article 133 del 
ROM, queda incorporada a la Moció. 
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VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 4 DEL GRUP MUNICIPAL DE PSC-CP 

 
Sotmesa a votació l’esmena és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT 

 
... 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
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És per tots sabut que la Guàrdia Urbana de Cornellà “té com a missió principal 
protegir el lliure exercici dels drets i llibertats de la ciutadania”, desglossant-se 
aquesta finalitat en cinc grans àrees: tràfic i circulació, actuacions administratives, 
seguretat ciutadana, accions assistencials i relacions amb la comunitat. 
 
Malgrat la indiscutible importància d'aquestes funcions de la Guàrdia Urbana de 
Cornellà (GU d'ara endavant), el nostre grup municipal ha constatat que el seu 
compliment en els últims anys s'ha vist progressivament dificultat, tant per unes 
condicions de treball cada vegada més difícils, com per uns mitjans insuficients i unes 
obligacions que excedeixen el seu marc competencial. 
 
La importància de mantenir un pressupost equilibrat no és incompatible amb 
respondre a les demandes i necessitats dels qui són per excel·lència, la policia de 
proximitat per a la ciutadania. Una GU, val la pena dir-ho, especialment considerada 
per la seva eficàcia i eficiència entre cossos similars de la nostra comarca, a la llum de 
les valoracions oficioses realitzades per diferents Cossos i Forces de Seguretat de 
l'Estat. Si les raons de dignitat laboral no fossin suficients –que ho són-, a això cal 
afegir la incidència de la seva missió en la qualitat de la vida ciutadana. 
 
En quant a: 
 
Primer.- Dotació insuficient d'agents. 
Segon.- Pèrdua de recursos econòmics per una retribució inadequada. 
Tercer.- Horari anual i complement de prolongació de jornada. 
Quart.- Formació 
Cinquè.- Funcions alienes al marc competencial de la GU 
Sisè.- Recursos Tècnics de protecció personal 
Setè.- Recursos tècnics: Comissaria de Rubió i Ors, 65 
Vuitè.- Èxits o fracassos de serveis 
 
A tenor de l'exposat proposem al Ple l'adopció dels següent 
 

ACORD 
 
Que es faci el pròxim mes una Comissió Informativa on es presenti la memòria del 
2015 a la Guàrdia Urbana i, s’estudiïn una vegada aportada als Grups la 
documentació corresponen els punts sol·licitats a la part expositiva de la Moció. 

... 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
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Vots a favor: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Abstenció: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 
 
 
 
TERCERA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DE C’S, PEL SEGUIMENT EN 
PANTALLA GEGANT DEL PARTIT DE LA SELECCIÓ ESPANYOLA 

Moció del Grup de C’s, pel 
seguiment    en    pantalla 
gegant   el   partit   de   la 
selecció espanyola. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal de C’s, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
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EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
Primer.- Seguint un precedent establert amb anterioritat, a l'any 2012 i amb motiu de 
la final de l'Eurocopa, els ajuntaments d'Hospitalet, Badalona, Tarragona, Lleida, 
Castelldefels, Santa Coloma, Rubí, Gavà, Reus, Roses, Arenys o la nostra pròpia ciutat, 
Cornellà de Llobregat (mitjançant un acord de col·laboració amb Telecinco i la Cadena 
SER), van instal·lar pantalles per seguir el partit de la Selecció Espanyola de Futbol. 
 
Segon.- La retransmissió d'esdeveniments esportius d'aquesta índole en instal·lacions 
públiques ha demostrat tenir un gran interès per a la ciutadania de Cornellà, tal com 
demostra l'afluència de públic registrada en aquestes ocasions. 
 
A tenor de l'exposat proposem al Ple l'adopció del següent, 
 

ACORD 
 
Punt únic.- Que l'Ajuntament de Cornellà realitzi quantes accions estimi oportunes 
per retransmetre els partits de la Selecció Espanyola de Futbol de la propera Eurocopa 
2016 (que se celebrarà entre el 10 de juny i el 10 de juliol) en pantalla gegant a un 
espai públic a determinar, segons les condicions i els requisits que els tècnics 
aconsellin o, en defecte d'això, habiliti l’ “Auditori” de la ciutat per a aquesta emissió. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades pel Grup municipal del Partit dels Socialistes de 
Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP) 
 

 Esmena núm. 1 presentada pel Grup Municipal del PSC-CP amb registre 
d’entrada 19031, que una vegada traduïda a la llengua catalana, resta con 
segueix: 
... 
 
Substituir el punt únic, en el següent sentit: 
 
Punt únic.- L’Ajuntament de Cornellà sempre que existeixi la petició expressa d’algun 
mitjà de comunicació interessat en la retransmissió dels partits de la Selecció 
Espanyola corresponents a l’Eurocopa 2016, facilitarà en la mesura de la 
disponibilitat d’espais en aquell moment, els llocs i mitjans adequats per a realitzar 
aquesta activitat en les condicions que es cregui oportú, tal com es va realitzar a l’any 
2012 amb motiu de la celebració del mateix torneig celebrat en aquesta data. 

... 
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PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 03:05:38 al 03:29:24 
 
Durant la deliberació d’aquests punts, s’absenta temporalment de la sessió el 
senyor Sergio Gómez Márquez, Regidor del Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, 
que s’incorpora a la mateixa amb caràcter previ a la votació. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC-CP 

 
L’esmena és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
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VOTACIÓ DE LA MOCIÓ 

 
La moció és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 
 
 
A les vint-i-dos hores i vint minuts es fa un recés a instàncies del senyor 
Alcalde, reprenent-ne la sessió, amb l’assistència de tots els regidors i 
regidores que conformen el Ple, a les vint-i-dos hores i trenta-un minuts. 
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QUARTA.- MOCIÓ DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS D’ICV-EUIA-EP-E I ERC-
AM, PER LA REPROVACIÓ DE L’ACTITUD DELS SERVEIS TERRITORIALS 
D’ENSENYAMENT DEL BAIX LLOBREGAT. 

Moció  dels  Grups d’ICV- 
EUiA-EP-E i ERC-AM, per 

la reprovació de l’actitud 
dels   serveis  territorials 
d’ensenyament  del  baix 
Llobregat. 

MOCIÓ 
... 
 
L’accés a l’educació de la ciutadania i el bon funcionament dels centres educatius, són 
elements clau per garantir tant la cohesió social com la inclusió i la promoció social 
d’un municipi. Cornellà ha estat sempre una ciutat implicada en la millora de les seves 
escoles perquè ha entès que són eines bàsiques per la millora dels seus barris i de la 
seva comunitat. 
 
En els darrers mesos i setmanes s’han portat a terme el període de planificació de 
l’oferta educativa pel proper curs escolar 2016-2017. Aquesta planificació, tot i que és 
competència dels Serveis Territorials d’Ensenyament, sempre s’havia feta per 
consens, o si més no, en coordinació amb els ajuntaments afectats. Les taules de 
planificació amb presència de municipis i els Serveis Territorials havien estat doncs 
instruments útils per orientar l’oferta educativa dels municipis i els seus projectes 
educatius. 
 
Aquesta planificació es gestiona, en el cas de Cornellà de Llobregat, mitjançant els 
Serveis Territorials d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya al Baix Llobregat. 
 
Cal tenir present, que des de SSTT d’Ensenyament en un principi, s’havia pres la 
decisió de tancar quatre grups de P-3, basant-se en la davallada de natalitat, segons 
padró municipal de 100 infants menys per escolaritzar en P-3. Inicialment els SSTT van 
comunicar a les escoles Dolors Almeda i Ignasi Iglesias de Cornellà que la seva oferta 
de places de P3 es reduiria en un grup, ofertant així 25 places i no 50 cadascuna. Cal 
recordar que segons les mateixes dades, pel curs 2017-2018, hi ha un repunt de 
natalitat amb 96 nens/es més en aquesta edat escolar. 
 
Després de diverses reunions tant amb la Tinent d’Alcalde d’Educació i Política Social 
de l’Ajuntament de Cornellà com amb les comunitats educatives de les escoles Dolors 
Almeda i Ignasi Iglesias, es va aconseguir mantenir l’oferta inicial de P-3 del municipi; 
l’oferta de preinscripcions va ser la mateixa que en el curs anterior. 
 
A la vegada, des de l’Ajuntament i per unanimitat de tots els grups municipals, es va 
realitzar una moció contra el tancament previst de línies de P-3. De la mateixa 
manera i en la mateixa línia es va aprovar una moció al ple de la Diputació de 
Barcelona, i finalment al Parlament de Catalunya va aprovar una proposta de 
resolució en la qual s’instava al govern a no tancar cap línia d’escoles públiques de P-
3 a tota la comarca del Baix Llobregat. 
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Malgrat totes aquestes manifestacions contraries al tancament de línies de P-3 
aprovades per part de les institucions democràtiques afectades, el dia 5 de maig, i 
mitjançant un correu electrònic, es rep notificació per part d’un tècnic de SSTT a la 
direcció de l’escola l’Areny així com a l’Ajuntament, en una bústia de correu que no és 
l’oficial de la regidora ni d’alcaldia, que finalment aquesta escola, només tindrà un 
grup de P-3 dels dos existents en l’actualitat. 
 
Que davant aquests fets, des de la regidoria d’educació i polítiques socials de Cornellà 
de Llobregat, es va sol·licitar una reunió d’urgència amb el Director de Serveis 
Territorials d’Ensenyament del Baix Llobregat amb tots els grups municipals i 
representants de la comunitat educativa. 
 
Aquesta reunió va tenir lloc el passat dia 13 de maig a les 13:00 a SSTT 
d’ensenyament del Baix Llobregat. En aquesta reunió en la qual van participar la 
Tinent d’Alcalde, la majoria dels regidors dels grups municipals, així com tres 
membres de la comunitat educativa, entre ells, representants de l’escola l’Areny. 
 
Que en aquesta reunió es va posar de manifest les dades demogràfiques abans 
esmentades, així com que al tancar aquesta línia, els infants que no puguin 
matricular-se en aquesta escola hauran d’anar a escoles fora del barri, ja que l’altra 
escola del barri Riera, escola Abat Oliba, la preinscripció ha superat la demanda de 
places. De la mateixa manera es va destacar que l’escola l’Areny és centre de 
referència, no només de la ciutat, si no de la comarca, en formació de nens/es amb 
problemes auditius i la importància que té pel projecte d’escola el manteniment de les 
dues línies des de P3. 
 
Davant d’aquest arguments així com les esmentades resolucions polítiques de totes 
les institucions implicades, el Sr. Director de SSTT d’Ensenyament del Baix Llobregat, 
acompanyat del seu equip, no va esgrimir cap argument en contra, i es va limitar a 
alliçonar, tristament arribant fins i tot a la prepotència i els menyspreu, els 
representants dels grups municipals i els membres de la comunitat educativa i de 
l’AMPA de l’escola afectada. 
 
Aquesta situació de menyspreu és similar a la sembla que van patir les comunitats 
educatives de l’Escola Dolors Almeda i de l’Escola Ignasi Iglesias, i mostra una nul·la 
capacitat de diàleg, acord, proximitat i respecte tant cap als veïns i veïnes de 
Cornellà, com a les seves persones representants municipals, i una desincumbència 
inacceptable a les decisions polítiques adoptades per les institucions democràtiques 
del nostre país. 
 
Les capacitats de diàleg, reconeixement, respecte a la ciutadania i les seves 
institucions s’han d’exigir a qualsevol treballador públic, i haurien de ser encara més 
sòlides i reconeixibles en càrrecs com el de Director de SSTT d’Ensenyament, que 
tracten un tema tant delicat i de tanta importància per a qualsevol societat que es 
consideri avançada, com és l’educació pública. 
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És per tot això proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels acords següents: 
 
Primer.- Reprovar públicament l’actitud de SSTT d’Ensenyament del Baix Llobregat, 
per la nul·la capacitat de diàleg, acord, proximitat i respecte a les decisions polítiques 
adoptades per les institucions democràtiques del nostre país. 
 
Segon.- Reprovar en especial al director de SSTT d’Ensenyament del Baix Llobregat pel 
menyspreu mostrat amb els representants polítics, els membres de la comunitat 
educativa i de l’AMPA de l’escola l’Areny en la reunió del passat dia 13 de maig de 
2016. 
 
Tercer.- Informar d’aquest acord a la Conselleria d’Ensenyament, a la seva Consellera, 
als SSTT d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya al Baix Llobregat, així com a 
FAMPA de Cornellà, als Consells Escolars de les Escoles Dolors Almeda, Ignasi Iglesias, 
i l’Areny, a la comunitat educativa de Cornellà. 

... 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 03:44:50 al 04:12:17 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP) 
 

 Esmena núm. 1 presentada verbalment pel Grup Municipal del PSC-CP: 
... 
 
Acord segon, on diu: 
 
“Reprovar en especial al director de SSTT...” 
 
Posar: 
 
“Manifestar el rebuig a l’actitud del director de SSTT...” 

... 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC-CP 
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L’esmena és acceptada pels Grups Municipals d’ICV-EUiA-EP-E i ERC-AM 
proponents, i d’acord a l’article 133 del ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT 

 
... 
 
L’accés a l’educació de la ciutadania i el bon funcionament dels centres educatius, són 
elements clau per garantir tant la cohesió social com la inclusió i la promoció social 
d’un municipi. Cornellà ha estat sempre una ciutat implicada en la millora de les seves 
escoles perquè ha entès que són eines bàsiques per la millora dels seus barris i de la 
seva comunitat. 
 
En els darrers mesos i setmanes s’han portat a terme el període de planificació de 
l’oferta educativa pel proper curs escolar 2016-2017. Aquesta planificació, tot i que és 
competència dels Serveis Territorials d’Ensenyament, sempre s’havia feta per 
consens, o si més no, en coordinació amb els ajuntaments afectats. Les taules de 
planificació amb presència de municipis i els Serveis Territorials havien estat doncs 
instruments útils per orientar l’oferta educativa dels municipis i els seus projectes 
educatius. 
 
Aquesta planificació es gestiona, en el cas de Cornellà de Llobregat, mitjançant els 
Serveis Territorials d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya al Baix Llobregat. 
 
Cal tenir present, que des de SSTT d’Ensenyament en un principi, s’havia pres la 
decisió de tancar quatre grups de P-3, basant-se en la davallada de natalitat, segons 
padró municipal de 100 infants menys per escolaritzar en P-3. Inicialment els SSTT van 
comunicar a les escoles Dolors Almeda i Ignasi Iglesias de Cornellà que la seva oferta 
de places de P3 es reduiria en un grup, ofertant així 25 places i no 50 cadascuna. Cal 
recordar que segons les mateixes dades, pel curs 2017-2018, hi ha un repunt de 
natalitat amb 96 nens/es més en aquesta edat escolar. 
 
Després de diverses reunions tant amb la Tinent d’Alcalde d’Educació i Política Social 
de l’Ajuntament de Cornellà com amb les comunitats educatives de les escoles Dolors 
Almeda i Ignasi Iglesias, es va aconseguir mantenir l’oferta inicial de P-3 del municipi; 
l’oferta de preinscripcions va ser la mateixa que en el curs anterior. 
 
A la vegada, des de l’Ajuntament i per unanimitat de tots els grups municipals, es va 
realitzar una moció contra el tancament previst de línies de P-3. De la mateixa 
manera i en la mateixa línia es va aprovar una moció al ple de la Diputació de 
Barcelona, i finalment al Parlament de Catalunya va aprovar una proposta de 
resolució en la qual s’instava al govern a no tancar cap línia d’escoles públiques de P-
3 a tota la comarca del Baix Llobregat. 
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Malgrat totes aquestes manifestacions contraries al tancament de línies de P-3 
aprovades per part de les institucions democràtiques afectades, el dia 5 de maig, i 
mitjançant un correu electrònic, es rep notificació per part d’un tècnic de SSTT a la 
direcció de l’escola l’Areny així com a l’Ajuntament, en una bústia de correu que no és 
l’oficial de la regidora ni d’alcaldia, que finalment aquesta escola, només tindrà un 
grup de P-3 dels dos existents en l’actualitat. 
 
Que davant aquests fets, des de la regidoria d’educació i polítiques socials de Cornellà 
de Llobregat, es va sol·licitar una reunió d’urgència amb el Director de Serveis 
Territorials d’Ensenyament del Baix Llobregat amb tots els grups municipals i 
representants de la comunitat educativa. 
 
Aquesta reunió va tenir lloc el passat dia 13 de maig a les 13:00 a SSTT 
d’ensenyament del Baix Llobregat. En aquesta reunió en la qual van participar la 
Tinent d’Alcalde, la majoria dels regidors dels grups municipals, així com tres 
membres de la comunitat educativa, entre ells, representants de l’escola l’Areny. 
 
Que en aquesta reunió es va posar de manifest les dades demogràfiques abans 
esmentades, així com que al tancar aquesta línia, els infants que no puguin 
matricular-se en aquesta escola hauran d’anar a escoles fora del barri, ja que l’altra 
escola del barri Riera, escola Abat Oliba, la preinscripció ha superat la demanda de 
places. De la mateixa manera es va destacar que l’escola l’Areny és centre de 
referència, no només de la ciutat, si no de la comarca, en formació de nens/es amb 
problemes auditius i la importància que té pel projecte d’escola el manteniment de les 
dues línies des de P3. 
 
Davant d’aquest arguments així com les esmentades resolucions polítiques de totes 
les institucions implicades, el Sr. Director de SSTT d’Ensenyament del Baix Llobregat, 
acompanyat del seu equip, no va esgrimir cap argument en contra, i es va limitar a 
alliçonar, tristament arribant fins i tot a la prepotència i els menyspreu, els 
representants dels grups municipals i els membres de la comunitat educativa i de 
l’AMPA de l’escola afectada. 
 
Aquesta situació de menyspreu és similar a la sembla que van patir les comunitats 
educatives de l’Escola Dolors Almeda i de l’Escola Ignasi Iglesias, i mostra una nul·la 
capacitat de diàleg, acord, proximitat i respecte tant cap als veïns i veïnes de 
Cornellà, com a les seves persones representants municipals, i una desincumbència 
inacceptable a les decisions polítiques adoptades per les institucions democràtiques 
del nostre país. 
 
Les capacitats de diàleg, reconeixement, respecte a la ciutadania i les seves 
institucions s’han d’exigir a qualsevol treballador públic, i haurien de ser encara més 
sòlides i reconeixibles en càrrecs com el de Director de SSTT d’Ensenyament, que 
tracten un tema tant delicat i de tanta importància per a qualsevol societat que es 
consideri avançada, com és l’educació pública. 
 
És per tot això proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels acords següents: 
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Primer.- Reprovar públicament l’actitud de SSTT d’Ensenyament del Baix Llobregat, 
per la nul·la capacitat de diàleg, acord, proximitat i respecte a les decisions polítiques 
adoptades per les institucions democràtiques del nostre país. 
 
Segon.- Manifestar el rebuig a l’actitud del director de SSTT d’Ensenyament del Baix 
Llobregat pel menyspreu mostrat amb els representants polítics, els membres de la 
comunitat educativa i de l’AMPA de l’escola l’Areny en la reunió del passat dia 13 de 
maig de 2016. 
 
Tercer.- Informar d’aquest acord a la Conselleria d’Ensenyament, a la seva Consellera, 
als SSTT d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya al Baix Llobregat, així com a 
FAMPA de Cornellà, als Consells Escolars de les Escoles Dolors Almeda, Ignasi Iglesias, 
i l’Areny, a la comunitat educativa de Cornellà. 

... 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
La moció resultant és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
CINQUENA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL D’ERC-AM, EN SUPORT A 
LA INICIATIVA CIUTADANA PER UN SALARI DIGNE “ANEM A MIL”. 

Moció del Grup d’ERC-AM, 
en  suport  de la iniciativa 
ciutadana   per  un   salari 

digne “Anem a Mil” 

MOCIÓ 
... 
 
La remuneració de qualsevol lloc de treball ha de permetre viure dignament, i això 
ara no passa al nostre país. Una de cada cinc persones amb feina es troba en situació 
de risc de pobresa (més de 637.000 catalans i catalanes, segons les darreres 
estimacions oficials). 
 
El Salari Mínim Interprofessional (SMI) vigent és considerat injust per les institucions 
europees, que recomanen augmentar-lo en més d’un terç, per tal de garantir un nivell 
de vida decorós als treballadors i treballadores, i les seves famílies, tal i com exigeix 
l’article 4.1 de la Carta Social Europea. 
 
Actualment els sous de les ocupacions més ben remunerades són gairebé un 400% 
més elevats que el de les ocupacions no qualificades. És necessari un món laboral més 
just, per reduir les desigualtats salarials i aconseguir una societat més justa. 
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“Anem a mil” és una iniciativa ciutadana que té com a objectiu aconseguir un salari 
digne per a totes les persones que treballen al nostre país, i que proposa que el salari 
mínim real a Catalunya esdevingui de mil euros mensuals a 14 pagues. 
 
La iniciativa “Anem a mil” vol impulsar un canvi de model laboral i productiu al nostre 
país, sobre la base de salaris dignes per a tothom. Un impuls que cal iniciar ja des de 
l’acció dels govern municipals de les ciutats en l’àmbit públic, i també en les 
negociacions col·lectives en l’àmbit privat. Un impuls que ha de fer-se present en el 
procés de futur que viu el nostre país, entre tots els agents socials, econòmics i 
polítics, cap a una nova Catalunya on tothom pugui viure amb dignitat. 
 
Atès que l’actual Salari Mínim Interprofessional, fixat pel govern espanyol es 655,20 
€, és insuficient per cobrir les despeses mínimes a les quals ha de fer front una 
persona per poder viure a les ciutats catalanes. 
 
Atès que amb un salari mínim de 1.000 € es contribuirà a la millora de les condicions 
de les persones treballadores amb un salari per sota d’aquest llindar, reduint així la 
pobresa i la desigualtat. Caldrà generar incentius per a la formació i per la millora de 
la productivitat. Amb un SM més alt, augmentarà la capacitat de consum i de 
l’activitat econòmica, i s’assolirà, així, una distribució de la renda més justa i una 
societat més cohesionada. 
 
Atès que aquest Ajuntament ha comunicat a la premsa que es proposa, en la mesura 
de les seves forces i dins dels límits del seu terme municipal, que el salari mínim sigui 
de 1.071,40 euros, corresponents a 15.000 euros bruts a l’any a temps complert. 
 
El Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya – Acord Municipal proposa 
l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
Primer.- Manifestar el suport de l’Ajuntament a la iniciativa ciutadana per un salari 
digne “Anem a mil”. 
 
Segon.- Assegurar que les retribucions del personal de l’administració local no siguin 
inferiors als 1000€. 
 
Tercer.- Assegurar que en les contractacions ja existents amb les empreses que 
intervenen en la prestació de serveis o subministraments a l’Ajuntament de Cornellà 
es comprometin a garantir una remuneració mínima de 1.000 € als seus treballadors i 
treballadores. 
 
Quart.- Assegurar que en les futures licitacions públiques s’adoptaran mesures 
normatives que condicionin a aquelles empreses subcontractades o receptores de 
recursos municipals, a adoptar el SM de 1000 € al seu personal contractat. 
 



 62 

Cinquè.- Realitzar un pla de treball conjuntament amb les empreses del municipi, 
comerços i sindicats per difondre, treballar i establir el SM de 1000 € en totes les 
empreses del municipi. 
 
Sisè.- Fer arribar aquest acord a la Plataforma Anem a Mil, als sindicats, a tots els 
grups del Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, 
a la Federació de Municipis de Catalunya i al Consell de Ciutat. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal del Partit dels 
Socialistes de Catalunya-Candidatura de Progrés (PSC-CP) 
 

 Esmena núm. 1 presentada verbalment pel Grup Municipal del PSC-CP: 
... 
 
“Paràgraf cinquè: 
 
Eliminar des del punt on diu: Un impuls que ha de fer-se present en el procés de futur 
que viu el nostre país, entre tots els agents socials, econòmics i polítics, cap a una 
nova Catalunya on tothom pugui viure amb dignitat. Aquest tros l’eliminaríem. 
 
Eliminar el setè paràgraf, que comença: Atès que amb un salari mínim de 1.000 € .... . 
 
De la proposta d’acords deixaríem el primer, eliminaríem la resta d’acords i deixaríem 
el punt sis que és Fer arribar aquest acord a la Plataforma Anem a Mil, als sindicats, a 
tots els grups del Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i 
Comarques, a la Federació de Municipis de Catalunya i al Consell de Ciutat.” 

 
 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal de Ciutadans-Partido 
de la Ciudadanía (C’s) 
 

 Esmena núm. 2 presentada verbalment pel Grup Municipal de C’s, que una 
vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
Modificar el punt tres, Estudiar la manera de que en les contractacions existents es 
pogués assegurar aquesta mesura. 

... 
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Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal de Cornellà en Comú – 
Crida per Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Esmena núm. 3 presentada verbalment pel Grup Municipal de CEC-CPC: 
... 
 
Deixem l’1 per respecta a l’entitat que ho està plantejant. 
 
Eliminar el dos. 
 
Eliminar el tres. 

... 
 

 Esmena núm. 4 presentada verbalment pel Grup Municipal de CEC-CPC: 
... 
 
Sobre el quatre una esmena de on posa SM, posar Salari Mínim, perquè s’entengui 
millor, i quan posa 1000€ s’ha de transformar per 1.071,40. 
 
El Cinquè es manté però amb la modificació de 1.071,40 
 
El Sisè es manté íntegre  

 
... 

 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 04:12:18 al 05:14:35 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC-CP 

 
Després de la deliberació l’esmena es retira pel Grup municipal proponent 
sense entrar en la fase de votació. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 2 DEL GRUP MUNICIPAL DEL C’s 

 
Després de la deliberació l’esmena es retira pel Grup municipal proponent 
sense entrar en la fase de votació. 
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VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 3 DEL GRUP MUNICIPAL DE CEC-CPC 

 
L’esmena és acceptada pel Grup Municipal d’ERC-AM i, d’acord a l’article 133 
del ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 4 DEL GRUP MUNICIPAL DE CEC-CPC 

 
L’esmena és acceptada pel Grup Municipal d’ERC-AM i, d’acord a l’article 133 
del ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT 

 
... 
 
La remuneració de qualsevol lloc de treball ha de permetre viure dignament, i això 
ara no passa al nostre país. Una de cada cinc persones amb feina es troba en situació 
de risc de pobresa (més de 637.000 catalans i catalanes, segons les darreres 
estimacions oficials). 
 
El Salari Mínim Interprofessional (SMI) vigent és considerat injust per les institucions 
europees, que recomanen augmentar-lo en més d’un terç, per tal de garantir un nivell 
de vida decorós als treballadors i treballadores, i les seves famílies, tal i com exigeix 
l’article 4.1 de la Carta Social Europea. 
 
Actualment els sous de les ocupacions més ben remunerades són gairebé un 400% 
més elevats que el de les ocupacions no qualificades. És necessari un món laboral més 
just, per reduir les desigualtats salarials i aconseguir una societat més justa. 
 
“Anem a mil” és una iniciativa ciutadana que té com a objectiu aconseguir un salari 
digne per a totes les persones que treballen al nostre país, i que proposa que el salari 
mínim real a Catalunya esdevingui de mil euros mensuals a 14 pagues. 
 
La iniciativa “Anem a mil” vol impulsar un canvi de model laboral i productiu al nostre 
país, sobre la base de salaris dignes per a tothom. Un impuls que cal iniciar ja des de 
l’acció dels govern municipals de les ciutats en l’àmbit públic, i també en les 
negociacions col·lectives en l’àmbit privat. Un impuls que ha de fer-se present en el 
procés de futur que viu el nostre país, entre tots els agents socials, econòmics i 
polítics, cap a una nova Catalunya on tothom pugui viure amb dignitat. 
 
Atès que l’actual Salari Mínim Interprofessional, fixat pel govern espanyol es 655,20 
€, és insuficient per cobrir les despeses mínimes a les quals ha de fer front una 
persona per poder viure a les ciutats catalanes. 
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Atès que amb un salari mínim de 1.000 € es contribuirà a la millora de les condicions 
de les persones treballadores amb un salari per sota d’aquest llindar, reduint així la 
pobresa i la desigualtat. Caldrà generar incentius per a la formació i per la millora de 
la productivitat. Amb un SM més alt, augmentarà la capacitat de consum i de 
l’activitat econòmica, i s’assolirà, així, una distribució de la renda més justa i una 
societat més cohesionada. 
 
Atès que aquest Ajuntament ha comunicat a la premsa que es proposa, en la mesura 
de les seves forces i dins dels límits del seu terme municipal, que el salari mínim sigui 
de 1.071,40 euros, corresponents a 15.000 euros bruts a l’any a temps complert. 
 
El Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya – Acord Municipal proposa 
l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Manifestar el suport de l’Ajuntament a la iniciativa ciutadana per un salari 
digne “Anem a mil”. 
 
Segon.- Assegurar que en les futures licitacions públiques s’adoptaran mesures 
normatives que condicionin a aquelles empreses subcontractades o receptores de 
recursos municipals, a adoptar el Salari Mínim de 1.071,40 € al seu personal 
contractat. 
 
Tercer.- Realitzar un pla de treball conjuntament amb les empreses del municipi, 
comerços i sindicats per difondre, treballar i establir el SM de 1.071,40 € en totes les 
empreses del municipi. 
 
Quart.- Fer arribar aquest acord a la Plataforma Anem a Mil, als sindicats, a tots els 
grups del Parlament de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques, 
a la Federació de Municipis de Catalunya i al Consell de Ciutat. 

... 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
Sotmesa a votació la moció és aprovada pels assistents que constitueixen la 
majoria absoluta dels membres del Ple. 
 

Vots a favor: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 
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Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 

Abstenció: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 
 
 
 
SISENA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DEL PP, PER A LA 
IMPLANTACIÓ D’OFICINES D’ATENCIÓ CIUTADANA ALS CENTRES CÍVICS DE 
CORNELLÀ. 

Moció del Grup del PP, per 
a la implantació d’oficines 
d’atenció    ciutadana   als 
Centres Cívics de Cornellà. 

MOCIÓ 
 
Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
La Guàrdia Urbana és sens dubte el cos de forces de seguretat que més proper senten 
els veïns i veïnes de Cornellà. Entre les seves funcions diàries, dediquen la major part 
dels seus esforços a cooperar en la resolució de conflictes quotidians dels ciutadans i 
ciutadanes, evitant i solucionant els problemes en la convivència diària i convertint-se 
en la Policia en la qual primer confiem els i les cornellanenques. 
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Així, la proximitat i accessibilitat són sens dubte característiques necessàries en 
qualsevol mitjà de contacte amb la Guàrdia Urbana que ha de resultar àgil i eficaç per 
a qualsevol persona que a qualsevol moment requereixi de la seva intervenció. 
 
La Seguretat Pública podria definir-se com l'activitat dirigida a la protecció de les 
persones i béns, així com al manteniment de la tranquil·litat i ordre ciutadà, que són 
finalitats inseparables mútuament condicionades. No obstant això el terme Seguretat 
Ciutadana es pot definir com una sensació particular de cada ciutadà/na que anirà 
relacionada amb com de segur aquest/a pugui sentir-se. Si volem ciutats i municipis 
segurs i cívics en els quals les persones puguin passejar tranquil·lament a qualsevol 
hora del dia i la nit, és imprescindible comptar amb una Guàrdia Urbana motivada i 
accessible. 
 
L’exposat sobre la sensació d'inseguretat dels ciutadans no és una afirmació gratuïta 
que realitzi aquest grup municipal, sinó que ve avalada per l'enquesta realitzada a 
instàncies del propi Ajuntament i en la qual la inseguretat apareix com un dels 
principals problemes (en alguns barris com el primer problema) entre els residents 
d’entre 30 i 50 anys. No creiem que en la resta de la població sigui molt diferent el 
resultat. 
 
I és que sovint, a la nostra ciutat la percepció de seguretat es veu afectada per la falta 
de facilitat en l'accés a la comunicació amb la Guàrdia Urbana en determinades zones 
i a determinats horaris. Conscient d'això, aquest Ajuntament ha pres algunes mesures 
sectorials promovent la presència de Guàrdies a la sortida i entrada als Col·legis de la 
ciutat, o creant el polèmic grup especial “per al barri de Sant Ildefons”. No obstant 
això, considerem que hem de fer un esforç real de descentralització de la seguretat 
ciutadana, apropant-la de debò al dia a dia dels veïns i veïnes de Cornellà i facilitant 
la seva accessibilitat i contacte en els punts que en cadascun dels barris tenen a la 
seva disposició: els centres cívics. 
 
Els Centres Cívics Municipals creats pels Ajuntaments tenen la seva història 
caracteritzada per dues motivacions: donar satisfacció a la demanda de serveis per 
una població cada vegada més exigent, prestant-los en instal·lacions polivalents 
properes a la ciutadania, i oferir unes relacions amb els administrats més obertes i 
participatives. Aquests propòsits, relacionats entre si, condueixen necessàriament a 
concebre un nou tipus d'institució pública integrada en el teixit social d'àgil i fàcil 
accés per al ciutadà, màxim quan de seguretat es tracta. 
 
Per tot l’exposat, el Partit Popular proposa l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Únic.- La creació de les Oficines d'Atenció Ciutadana de la Guàrdia Urbana de 
Cornellà, amb seu als centres cívics de cadascun dels barris de la ciutat, amb 
equipament i implantació tecnològica per a: 
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I. Recepció i tractament dels suggeriments i queixes dels ciutadans en matèria de 
seguretat i convivència als barris. 

 
II. Contacte permanent amb Associacions de Veïns, comerciants, col·lectius 

d'immigrants, etc., per a l'atenció puntual dels seus requeriments. 
 
III. Col·laboració amb les unitats del Cos especialitzades en casos de violència de 

gènere i de maltractament domèstic. 
 
IV. Contacte amb mediadors i dinamitzadors d'espais públics per afavorir la 

integració de tots els col·lectius. 
 
V. Assessorament als ciutadans i ciutadanes i canalització d'aquells requeriments 

no relacionats amb la Policia Municipal, per a la seva derivació a l'autoritat o 
servei corresponent. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 05:14:36 al 05:23:50 
 
 
PRESENTACIÓ D’ESMENES 

 
Esmenes presentades verbalment pel Grup municipal de Ciutadans-Partido 
de la Ciudadanía (C’s) 
 

 Esmena núm. 1 presentada verbalment pel Grup Municipal de C’s, que una 
vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
Esmena a l’últim paràgraf de l’exposició de motius, on posa: 
 
“Per tot l’exposat, el Partit Popular proposa l’adopció dels següents acords:” 
 
Afegir: 
 
“Quan la plantilla de la Guàrdia Urbana tingui un número suficient per a cobrir aquest 
servei de proximitat i sigui en el marc de les seves competències.” 
 
El punt únic passaria a ser el número u, afegint un segon i tercer punt que dirien: 
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“Segon.- Consensuar amb els tècnics de seguretat ciutadana, els representants de la 
Guàrdia Urbana i els Centre Cívics, el funcionament d’aquestes oficines. 
 
Tercer.- Informa d’aquest acord al Consell de Seguretat de la Ciutat.” 

... 
 
 
VOTACIÓ DE L’ESMENA NÚM. 1 DEL GRUP MUNICIPAL DE C’s 

 
L’esmena és acceptada pel Grup Municipal del PP, i d’acord a l’article 133 del 
ROM, queda incorporada a la Moció. 
 
 
MOCIÓ RESULTANT 

... 
 
La Guàrdia Urbana és sens dubte el cos de forces de seguretat que més proper senten 
els veïns i veïnes de Cornellà. Entre les seves funcions diàries, dediquen la major part 
dels seus esforços a cooperar en la resolució de conflictes quotidians dels ciutadans i 
ciutadanes, evitant i solucionant els problemes en la convivència diària i convertint-se 
en la Policia en la qual primer confiem els i les cornellanenques. 
 
Així, la proximitat i accessibilitat són sens dubte característiques necessàries en 
qualsevol mitjà de contacte amb la Guàrdia Urbana que ha de resultar àgil i eficaç per 
a qualsevol persona que a qualsevol moment requereixi de la seva intervenció. 
 
La Seguretat Pública podria definir-se com l'activitat dirigida a la protecció de les 
persones i béns, així com al manteniment de la tranquil·litat i ordre ciutadà, que són 
finalitats inseparables mútuament condicionades. No obstant això el terme Seguretat 
Ciutadana es pot definir com una sensació particular de cada ciutadà/na que anirà 
relacionada amb com de segur aquest/a pugui sentir-se. Si volem ciutats i municipis 
segurs i cívics en els quals les persones puguin passejar tranquil·lament a qualsevol 
hora del dia i la nit, és imprescindible comptar amb una Guàrdia Urbana motivada i 
accessible. 
 
L’exposat sobre la sensació d'inseguretat dels ciutadans no és una afirmació gratuïta 
que realitzi aquest grup municipal, sinó que ve avalada per l'enquesta realitzada a 
instàncies del propi Ajuntament i en la qual la inseguretat apareix com un dels 
principals problemes (en alguns barris com el primer problema) entre els residents 
d’entre 30 i 50 anys. No creiem que en la resta de la població sigui molt diferent el 
resultat. 
 
I és que sovint, a la nostra ciutat la percepció de seguretat es veu afectada per la falta 
de facilitat en l'accés a la comunicació amb la Guàrdia Urbana en determinades zones 
i a determinats horaris. Conscient d'això, aquest Ajuntament ha pres algunes mesures 
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sectorials promovent la presència de Guàrdies a la sortida i entrada als Col·legis de la 
ciutat, o creant el polèmic grup especial “per al barri de Sant Ildefons”. No obstant 
això, considerem que hem de fer un esforç real de descentralització de la seguretat 
ciutadana, apropant-la de debò al dia a dia dels veïns i veïnes de Cornellà i facilitant 
la seva accessibilitat i contacte en els punts que en cadascun dels barris tenen a la 
seva disposició: els centres cívics. 
 
Els Centres Cívics Municipals creats pels Ajuntaments tenen la seva història 
caracteritzada per dues motivacions: donar satisfacció a la demanda de serveis per 
una població cada vegada més exigent, prestant-los en instal·lacions polivalents 
properes a la ciutadania, i oferir unes relacions amb els administrats més obertes i 
participatives. Aquests propòsits, relacionats entre si, condueixen necessàriament a 
concebre un nou tipus d'institució pública integrada en el teixit social d'àgil i fàcil 
accés per al ciutadà, màxim quan de seguretat es tracta. 
 
Per tot l’exposat, el Partit Popular proposa l'adopció dels següents ACORDS, quan la 
plantilla de la Guàrdia Urbana tingui un número suficient per a cobrir aquest servei de 
proximitat i sigui en el marc de les seves competències. 
 
Primer.- La creació de les Oficines d'Atenció Ciutadana de la Guàrdia Urbana de 
Cornellà, amb seu als centres cívics de cadascun dels barris de la ciutat, amb 
equipament i implantació tecnològica per a: 
 
I. Recepció i tractament dels suggeriments i queixes dels ciutadans en matèria de 

seguretat i convivència als barris. 
 
II. Contacte permanent amb Associacions de Veïns, comerciants, col·lectius 

d'immigrants, etc., per a l'atenció puntual dels seus requeriments. 
 
III. Col·laboració amb les unitats del Cos especialitzades en casos de violència de 

gènere i de maltractament domèstic. 
 
IV. Contacte amb mediadors i dinamitzadors d'espais públics per afavorir la 

integració de tots els col·lectius. 
 
V. Assessorament als ciutadans i ciutadanes i canalització d'aquells requeriments 

no relacionats amb la Policia Municipal, per a la seva derivació a l'autoritat o 
servei corresponent. 

 
Segon.- Consensuar amb els tècnics de seguretat ciutadana, els representants de la 
Guàrdia Urbana i els Centre Cívics, el funcionament d’aquestes oficines. 
 
Tercer.- Informa d’aquest acord al Consell de Seguretat de la Ciutat. 

... 
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VOTACIÓ DE LA MOCIÓ RESULTANT 

 
La moció és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
 
 
 
 
SETENA.- MOCIÓ DEL GRUP POLÍTIC MUNICIPAL DEL PP, PER A INSTAR A LA 
REOBERTURA DEL BAIXADOR DE RENFE DE SANT ILDEFONS A CORNELLÀ 

Moció del Grup del PP, per 
a instar a la reobertura del 
Baixador de Renfe de Sant 
Ildefons a Cornellà. 

MOCIÓ 
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Per part del Portaveu del Grup Municipal del PP, s’ha presentat la present 
moció que, una vegada traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
Fa més de 10 anys que es va tancar el baixador de Sant Ildefons, segurament motivat, 
entre altres raons, per la densitat del trànsit ferroviari existent a l'època, la falta 
d'usuaris i la construcció, en aquelles dates, d'altres mitjans de transport alternatius 
com era el tramvia. 
 
Segurament també, aquella mesura va poder haver estat justificada per la situació 
del baixador, enquadrat per aquell temps enmig de cap lloc ja que la part nord de la 
ciutat (Sant Ildefons) vivia d'esquena a la part sud (Almeda), amb escàs trànsit de 
vianants a través de la principal via existent entre ambdues zones (Parc Can 
Mercader), el que donava a l'entorn i al propi baixador un aspecte un tant desangelat 
i convertien aquella estació de tren en una infraestructura poc atractiva per a l'usuari. 
 
Avui dia la situació és completament diferent. La interconnexió de la part nord de 
Cornellà respecte de la sud és molt millor, les zones en les quals s'enquadra el 
baixador actualment estan rehabilitades, especialment des de la instal·lació en 
Almeda d'un centre comercial i la rehabilitació i millora del Parc de Can Mercader. Per 
aquest motiu, creiem que l'actual escenari sumat al fet que Sant Ildefons és el barri 
més poblat de Cornellà (té més habitants que algunes poblacions que tenen estació 
pròpia) justifiquen la reobertura del baixador de Sant Ildefons, almenys, en les hores 
punta dels dies laborables i durant els caps de setmana. 
 
Existeixen, en conseqüència poderoses raons per estudiar la seva reobertura, per la 
qual cosa no caldria al·legar com a excusa per no reobrir-ho que Cornellà disposi 
d'una estació de Renfe perquè altres ciutats metropolitanes tenen dues o més 
estacions i el fet de reobrir aquest baixador és per donar servei de tren a dos barris de 
la ciutat (Sant Ildefons i Almeda) que no tenen precisament a prop l'actual estació de 
Renfe de Cornellà. Tampoc hauria de servir d'excusa que la ciutat disposi en general 
d'una bona xarxa de transport públic perquè no hem de ser conformistes i cal tenir 
sempre l'ambició de millorar Cornellà en benefici precisament dels nostres veïns. 
 
En definitiva, reobrir el baixador de Renfe de Sant Ildefons milloraria la xarxa de 
transports de la ciutat, facilitaria l'accés al tren per a una població d'uns 30.000 
habitants residents als barris de Sant Ildefons i Almeda i facilitaria que altres 
residents de fora de Cornellà, especialment de l’Hospitalet i Barcelona, poguessin 
desplaçar-se fàcilment amb tren a aquesta zona de Cornellà amb el reclam d'accedir 
a un centre comercial, centres d'oci, etc. 
 
Per tot l'exposat, presentem a aquest Ple la següent Moció a fi d'adoptar els 
següents: 
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ACORDS 
 
Únic.- Que l'Ajuntament de Cornellà dugui a terme les gestions oportunes davant les 
Administracions Públiques i/o Organismes competents per instar la reobertura del 
Baixador de Renfe de Sant Ildefons de Cornellà. 

... 
 
 
PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 05:23:51 al 05:3:49 
 
 
VOTACIÓ DE LA MOCIÓ 

 
La moció és rebutjada per la majoria dels assistents 
 

Vots a favor: 
 

Grup Municipal del PP, senyors Daniel Serrano Coronado i Manuel Casado 

Ruiz. 
 

Vots en contra: 
 

Regidora no Adscrita, senyora Maria Carmen López Álvarez. 

 

Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Raquel Albiol i Gilabert i Francesc 

Sánchez i García. 
 

Grup Municipal de C’s, senyors/a Jorge García Mulet, Anna Clara Martínez 

Fernández i Daniel Martínez Rodríguez. 
 

Grup Municipal de CEC-CPC, senyors/es Vidal Aragonés Chicharro, Angel 

Camacho Hervás, José David García Muñoz i Maria Josefa Ruiz Tienda. 
 

Grup Municipal del PSC-CP, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Emilia 

Briones Matamales, Manuel Ceballos Morillo, Maria de las Mercedes 
Fernández García, Sergio Fernández Mesa, Rocio García Pérez, Antonio 
Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Manuel Parrado Cascajosa, 
Montserrat Pérez Lancho i Enrique Vanacloy Valiente. 
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Abstenció: 
 

Grup Municipal d’ICV-EUiA-EP-E, senyors Arnau Funes Romero i Sergio 

Gómez Márquez. 
 
 
 
 
VUITÈ.- PRECS I PREGUNTES 

Precs i preguntes. 

 
Les intervencions relacionades amb aquest punt consten en la Vídeo Acta de 
la sessió, minut 05:33:50 al 05:46:45 
 
 
Precs i preguntes formulats per la Regidora no Adscrita, senyora Maria 
Carmen López Álvarez 
 

 Per part de la senyora Maria Carmen López Álvarez, Regidora no Adscrita, 
s’ha presentat verbalment un prec, que una vegada traduït a la llengua 
catalana, resta com segueix: 
... 
 
Una sèrie de veïns del carrer Ernest Lluc volien informar que hi ha alguns escossells 
d’arbres vuits i arbres secs també. I demanen que es tingui en consideració reposar-
los en comptes d’omplir els escossells amb ciment, com sembla ser s’ha fet en algun 
lloc més. 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal del Partit Popular (PP) 
 

 Per part del senyor Daniel Serrano Coronado, Portaveu del Grup Municipal 
del PP, s’han presentat dos precs i dos preguntes, que una vegada traduïts a 
la llengua catalana, resta com segueix: 
 
Primer Prec 
... 
 
El passat 24 de març de 2016 va vèncer el conveni subscrit entre l’Ajuntament de 
Cornellà i la UE per a la Gestió indirecta mitjançant concessió del servei de prestació 
d’activitats i utilització de les instal·lacions del Camp de Futbol Municipal de Cornellà 
de Llobregat. 
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Per aquest motiu, aquest Grup Municipal PREGA se’ns doni trasllat de la possible 
pròrroga subscrita entre ambdues parts o, en cas de no existir o no arribar a cap 
acord entre les parts, se’ns traslladi quins passos es donaran respecte al procediment 
d’adjudicació per a la utilització de les instal·lacions del Camp de Futbol Municipal de 
Cornellà de Llobregat. 

... 
 
Segon Prec 
... 
 
Aquest Grup Municipal ha rebut nombroses queixes de veïns i comerciants de la Pl. 
Enric Prat de la Riba de Cornellà, que han expressat el seu malestar per l’estat en el 
que es troben les parets de pràcticament tots els edificis i establiments situats en 
aquesta plaça, degut a les pintades i firmes “grafiteres” existents als mateixos i que 
transmet una imatge deplorable d’aquesta plaça. 
 
Per aquest motiu, aquest Grup Municipal PREGA es procedeixi amb la major brevetat 
possible a la neteja dels “grafitis” a les parets dels edificis situats a la Pl. Enric Prat de 
la Riba. 

... 
 
Primera Pregunta 
... 
 
Els passats dies 29 i 30 d’abril de 2016, l’imant radical Saleh El Mghamsi va visitar 
Catalunya per a predicar a Cornellà, pronunciant a l’interior de la “Gran Mesquita”, 
en primer lloc, un sermó religiós i, posteriorment, una conferència nocturna. La figura 
d’aquest imant radical és enormement controvertida, més encara, quan va declarar 
que Osama Ben Landen era “més sant i sobre ell recauen més honors que sobre 
qualsevol infidel”, Ben Laden que recordem va ser el terrorista responsable 
intel·lectual de 3.000 assassinats en els atemptats del 11-S en Estats Units. És obvi, 
per tant, que la seva visita a Cornellà ha generat alarma social entre la ciutadania. 
 
Per tot això, ens és d’interès conèixer la següent informació: 
 
- Si l’Ajuntament coneixia la visita de Saleh El Mghamsi i el motiu de la seva visita. 
 
- Si li consta que el finançament de la construcció d’aquesta Gran Mesquita s’ha 

produït amb fons procedents directa o indirectament de Saleh El Mghamsi. 
 
- En quina data, oficialment, s’ha obert al públic la Gran Mesquita i, per tant, quan 

ha començat la seva activitat pública de culte. 
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- Si la data de finalització de la construcció de la Gran Mesquita i la seva obertura 
com temple de culte ha complert amb la llicència, terminis i requisits que es van 
concedir en el seu dia per a la seva construcció 

... 
 
Segona Pregunta 
... 
 
En els últims temps, el Grup Municipal del Partit Popular ha denunciat la necessitat de 
realitzar millores en les condicions de seguretat de la Guàrdia Urbana de Cornellà, 
tant a les seves dependències com al que es refereix a la seguretat individual dels 
agents. 
 
Per tot això, ens és d’interès conèixer si l’Ajuntament de Cornellà ha portat a terme, 
des de l’aprovació dels pressupostos a finals de l’any passat, cap mena d’acció 
encaminada a la millora de la seguretat dels agents de la Guàrdia Urbana. 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya - Acord Municipal (ERC-AM) 
 

 Per part del senyor Francesc Sánchez i García, Regidor del Grup Municipal 
d’ERC-AM, s’ha presentat verbalment un prec: 
... 
 
Fer ressò d’un prec d’una persona ciutadana que ens la fet arribar i que ens demana 
que el fem extensiu a l’equip de Govern, que el manteniment del parc infantil de la 
plaça Rosa Sensat al darrera els Jutjats, que diu que hi ha manca de sorral i hi ha 
deteriorament de l’equipament de joc infantil. 

... 
 

 Per part de la senyora Raquel Albiol i Gilabert, Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, s’han presentat verbalment un prec i dos preguntes: 
 
Primer Prec 
... 
 
Cornellà en Comú – Crida per Cornellà ha presentat una Moció per aquest Ple de 
suport als Ajuntaments investigats per l’Audiència Nacional, per haver donat suport a 
la declaració 1/XI del Parlament de Catalunya i en defensa del dret a decidir. 
 
Aquesta Moció no va passar de la Junta de Portaveus, com ja s’ha explicat i no em 
reiteraré en això. Nosaltres Esquerra Republicana de Cornellà sempre defensarem que 
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totes les mocions que es presentin passin a Ple independentment del contingut i que 
es debatin on pertoca, al Ple en aquest cas. 
 
A l’hora, no compartim que s’hagi vetat aquesta moció quan en aquesta legislatura 
s’ha permès que altres mocions no relacionades directament amb Cornellà es portin a 
Ple. 
 
A més a més, considerem que sí que afecta a Cornellà i a la ciutadania i que tenim ple 
dret per poder debatre’l en aquest Consistori. 
 
Considerem una falta de respecte vers les persones i institucions requerides per 
l’Audiència Nacional i per la ciutadania de Cornellà, que també s’han encausat 
voluntàriament per aquest fet o pel 9N. Primer cop a la història en que la ciutadania 
de Catalunya es va poder pronunciar de manera oficial sobre la independència. I que 
quedi clar que a Cornellà van anar a votar un de cada quatre ciutadans amb dret a 
vot i, un de cada cinc cornellanencs han donat suport a la resolució del 9N, entre els 
també, evidentment, els dos regidors d’Esquerra a Cornellà en Francesc Sánchez i jo 
mateixa. No podem dir que no afecta a Cornellà. 
 
No entenem com un equip de Govern que s’omple la boca dient que representa a tota 
la ciutadania i que estan al costat de les persones veta que es pugui debatre i donar 
suport a un tema clau com el dret a decidir. Esperem que no siguin mai encausats o 
requerits per actes democràtics, repeteixo, per actes democràtics i esperin llavors el 
suport de la resta de grups i ciutadania. Per part nostra el tindran, no pateixen, no 
som com vostès. 
 
Ara bé, preguem que es pugui debatre en el Ple següent la moció, perquè sí que 
afecta a la ciutadania de Cornellà. 

... 
 
Primera Pregunta 
... 
 
És traslladar una petició pública del Rugbi de Cornellà, que estan aquí presents a la 
Sala. 
 
Als pressupostos del 2015 hi havia una partida de 250.000 euros per canviar el tartan 
de la pista d’atletisme i camp de rugbi de Cornellà. A hores d’ara no s’ha realitzat 
aquesta millora i hi ha una petició expressa tant del Rugbi Cornellà com del Club 
d’Atletisme per posar gespa artificial al camp. 
 
Aquest mes se’ls ha comunicat que no es posarà gespa artificial i que el tartan 
possiblement es faria al setembre. Quins motius hi ha per què el tartan encara no 
s’hagi fet tot i estar plantejat als pressupostos del 2015 i no constar als del 2016?. I 
per què es desestima la instal·lació de gespa artificial?. Quines mesures alternatives 
s’han plantejat?. 



 78 

... 
 
Segona Pregunta 
... 
 
A Cornellà tenim diversos semàfors per vianants que tenen instal·lats un polsador per 
prioritzar i agilitzar la circulació de les persones que van a peu. Molts d’aquests 
semàfors estan col·locats en zones de gran trànsit i afluència de vianants, en molts 
casos coincidint amb trajectes de camins escolars.  
 
S’entendria que si s’ha instal·lat aquest sistema es per prioritzar als vianants amb una 
freqüència coherent, però la realitat és que gairebé tots, per no dir tots, no funcionen. 
És inafectiu, inclús trobant-nos amb períodes d’espera més llargs dels que haurien de 
ser normals, produint situacions de risc quan les persones decideixen creuar sense 
esperar que el semàfor estigui verd. 
 
Fa uns mesos, uns tècnics van fer revisió del funcionament dels semàfors i dels 
polsadors, però hores d’ara encara continuen sense funcionar correctament.  
 
Quina funció se suposa que tenen i quan està previst que realitzin la funció per la qual 
estan instal·lats?. 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal de Ciutadans – Partit de la 
Ciutadania (C’s) 
 

 Per part del senyor Jorge García Mulet, Portaveu del Grup Municipal de C’s, 
s’ha presentat verbalment un prec, que una vegada traduït a la llengua 
catalana, resta com segueix: 
... 
 
Els veïns del barri de Lindavista ens han indicat a membres del nostre grup la 
reiterada presència de rates a la zona compresa entre la plaça Reus, el carrer 
Arquitecte Calzada, el carrer Bonavista i l’Avinguda Salvador Allende. 
 
Preguem que per raons de seguretat i higiene es verifiqui el fet i es procedeixi a la 
seva desratització a la zona el més aviat possible. 

... 
 

 Per part del senyor Daniel Martínez Fernández, Regidor del Grup Municipal 
de C’s, s’ha presentat verbalment un prec, que una vegada traduït a la 
llengua catalana, resta com segueix: 
... 
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Veïns del barri del Padró preguen es reubiqui el panell urbà que hi ha “Benvinguts a 
Cornellà” a l’Avinguda de les Flors cantonada amb el carrer Granada. Aquest rètol 
ocupa tota l’amplada de la vorera i dificultat el pas del vianants. 
 
El més greu és que impossibilita el trànsit de persones amb mobilitat reduïda, que 
utilitzen cadires de rodes o persones que van amb cotxe de bebè, per accedir al pas de 
vianants o a la rampa que hi ha d’accés. 

... 
 

 Per part de la senyora Anna-Clara Martínez Fernández, Regidora del Grup 
Municipal de C’s, s’ha presentat verbalment una pregunta, que una vegada 
traduïda a la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
El passat dimarts 17 va començar a funcionar la zona verda d’aparcament per a 
residents del Barri del Padró. Hem constatat que la iniciativa ha sigut ben acollida 
entre els veïns, però que suscita dubtes sobre el seu funcionament. 
 
Per això volem saber si ja s’ha assignat el personal de vigilància necessari per 
comprovar que tots els vehicles estacionats en aquesta zona pertanyen als residents 
autoritzats amb la corresponent targeta. 

... 
 
 
Precs i preguntes formulats pel Grup municipal de Cornellà en Comú – Crida 
per Cornellà (CEC-CPC) 
 

 Per part de la senyora Maria Josefa Ruíz Tienda, Regidora del Grup 
Municipal de CEC-CPC, s’ha presentat verbalment un prec: 
... 
 
Des de fa força temps quan un pediatra del servei de pediatria del Cap està de baixa, 
de vacances o fent una formació, la seva absència no és substituïda, 
independentment que es tracti d’una absència prevista o no. 
 
Quan es dona aquest fet el personal d’administració aconsella demanar visita en un 
altre Cap i, en ocasions, a partir d’una edat el pediatra del Cap alternatiu es nega a 
fer la visita i convida anar al servei d’urgències de Sant Joan de Déu. 
 
Això no és una realitat exclusiva dels Caps de Cornellà, sinó de tota la Comarca. I això 
fa que el servei d’urgències de Sant Joan de Déu acostuma a estar col·lapsat amb un 
temps superior d’espera de cinc hores, per en molt casos, coses que no són realment 
urgents. 
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Tot i ser conscients que l’Ajuntament no té competències en aquesta matèria, 
preguem al mateix, que faci les actuacions que corresponguin per arreglar aquesta 
situació. 

... 
 

 Per part del senyor Angel Camacho Hervás, Regidor del Grup Municipal de 
CEC-CPC, s’ha presentat verbalment un prec: 
... 
 
Ja s’ha esmentat en diverses ocasions que van presentar, el grup de Cornellà en Comú 
– Crida per Cornellà, aquesta moció de suport als Ajuntament investigats per 
l’Audiència Nacional i el dret a decidir. 
 
Com ja s’ha explicat, aquesta era una Moció de suport al dret a l’autodeterminació 
dels pobles. El nostre dret com a poble d’autodeterminar-nos i a decidir com ens hem 
d’organitzar. I, evidentment i sobretot, era una moció de suport a la llibertat 
d’expressió. Perquè aquests càrrecs electes, centenars de càrrecs electes de fins a 
tres-cents Ajuntaments catalans que estan investigats per l’Audiència Nacional no 
havien fet res mes que una expressió política, en cap cas era una acció de 
desobediència real d’apostar per fer accions materials reals, sinó que era una acció 
política. 
 
I nosaltres presentàvem aquesta moció, insistim, que el que feia és mostrar el rebuig 
de l’Ajuntament de Cornellà als requeriments enviats per ordre de l’Audiència 
Nacional espanyola a gairebé tres-cents ajuntaments catalans per haver aprovat una 
moció de suport a la declaració 1/XI del Parlament de Catalunya. 
 
Donar ple suport a les persones que, a causa d’aquests requeriments, puguin ser 
encausades o citades a declarar per part de l’Audiència Nacional, recordant el dret 
fonamental a la lliure expressió. 
 
I declarar que el dret a l’autodeterminació és un exercici eminentment cívic i 
democràtic que ha de ser reclamat i defensat des de totes les institucions que emanen 
de la voluntat popular i, molt particularment, des dels ajuntaments, entesos com 
l’administració més propera a la ciutadania. 
 
I, per tant, el prec seria que en Junta de Portaveus, sigui per part de l’Alcalde o dels 
seus delegats, no es torni a limitar la llibertat d’expressió, no es torni a limitar el 
debat polític en aquest Ple Municipal. Perquè a més en aquest cas sí que corresponia, 
era de competència municipal i, per tant, de fet en moltes ocasions s’han passat 
mocions que no tenien res a veure amb els afers municipals. I, com consta literalment 
a l’Acta de la Junta de Portaveus es vetava per motius polítics. I ho reconeixen els 
grups del PSC, de C’s i del PP, que la van vetar per motius polítics. 
 
I, per tant, fem aquest prec, de que no es torni a vetar cap moció per motius polítics i 
que es portin al Ple tots els debats. 
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... 
 

 Per part del senyor José David García Muñoz, Regidor del Grup Municipal de 
CEC-CPC, s’ha presentat verbalment una pregunta, que una vegada traduït a 
la llengua catalana, resta com segueix: 
... 
 
La primera pregunta té a veure amb les treballadores de la Fundació Teresa Duran, 
que porten cinc anys esperant el pagament d’uns endarreriments. Han tingut dues 
sentències favorables i segueixen sense cobrar aquests endarreriments. 
 
La pregunta té a veure amb les reiterades peticions que han fet de tenir una reunió 
amb l’Alcalde. I és, quan es produirà aquesta reunió amb les treballadores per 
escoltar les seves peticions?. 

... 
 

 Per part del senyor Vidal Aragonés Chicharro, Portaveu del Grup Municipal 
de CEC-CPC, s’ha presentat verbalment una pregunta: 
... 
 
Al novembre del 2015, aquest Grup Municipal va fer petició de documentació relativa 
als contractes de l’Ajuntament amb les mercantils Iniciatives i Programes, S.L., 
coneguda com Inipro, i Educare XXI, S.L. 
 
El 26 de gener de 2016 vam conèixer que el senyor Campàs, candidat del PSC en unes 
eleccions, del que tothom ens diu és vell conegut d’aquesta Casa i administrador 
d’Inipro era investigat, allò que abans el Dret Penal deia processat. 
 
El mitjà electrònic crític ens informa el 16 de març del 2016 de l’existència de fins a 40 
contractes entre aquest Ajuntament i Inipro durant els darrers anys.  
 
El 3 de maig de 2016, hem conegut que el senyor Campàs va ser detingut, també el 
senyor Enric Miró i escorcollats el Ajuntaments de Tarragona, Viladecans i Palau de 
Plegamans en el sí d’una operació per corrupció d’ajuntaments respecte aquestes 
societats. S’informa a més que és l’operació anomenada “Amfiteatre” i que continua 
oberta. 
 
Aquest Grup Municipal ha pogut veure de l’estudi, simplement de deu contractes en 
relació entre aquest Ajuntament i les empreses a les quals hem fet referència, de fet 
exactament a Inipro, on hi ha i surt observacions i informes desfavorables de la 
Secretaria General i de la Intervenció i, fins i tot, alguna dada concreta que es dóna 
per algun responsable polític, que no és correcte en quan a la determinació del fet. 
 
Es planteja aquest Alcalde realitzar auditoria interna sobre les contractacions d’Inipro 
i Educare XXI i, donar compte al conjunt del Grups Municipals? 
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... 
 
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de la 
Presidència, quan són les dotze hores i trenta-cinc minuts del dia següent, de 
la qual s’estén la present acta, que és signada per l’Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
Aquesta acta està complementada pel document de vídeo adjunt, que es 
troba degudament signat per aquesta Secretària, en el qual figuren totes les 
deliberacions i intervencions de la sessió. 
 
 
 

Diligència: Per a fer constar que el present document correspon a l’acta de la sessió celebrada pel 
Ple en data 25 de maig de 2016, la qual ha estat aprovada en data 30 de juny i ha estat transcrita 
íntegrament al llibre d’actes. 
 
Cornellà de Llobregat, 1 de juliol de 2016. 
 
 
 
 
 

LA SECRETÀRIA GENERAL 
Carmen Alonso Higuera 


		2016-07-08T10:05:48+0200
	CPISR-1 Carmen Alonso Higuera




